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Să fie intensificat 
ritmul de lucru 

la recoltatul 
sfeclei de zahăr

Conform situaţiei operative a 
Direcţiei agricole judeţene, pînă 
la data de 8 octombrie a.c. in co
operativele agricole de producţie, 
a fost recoltată sfecla de zahăr 
de pe 725 ha din cele 2 538 ha 
cit ocupă această cultură. Remar
căm în mod deosebit activitatea 
depusă de membrii cooperatori 
din Armeni, Roşia, Apoldu de 
Jos, Apoldu de Sus, Broşteni, Bu
ia, Cristian şi din alte unităţi, în 
care recoltatul sfeclei de zahăr 
s-a încheiat, intr-un stadiu avan
sat cu această lucrare se află şi 
cooperativele agricole de produc
ţie din Miercurea Sibiului, Bogatu 
Român, Avrig, Vurpăr şi Velţ.

în multe cooperative agricole 
din judeţul nostru însă, dată fiind 
slaba preocupare a factorilor de 
răspundere pentru mobilizarea tu
turor forţelor, recoltatul sfeclei 
este mult întîrziat sau nici măcar 
n-a început. La Alămor, de exem
plu, consiliul de conducere nu a 
întreprins nici o măsură pentru

a strînge recolta de sfeclă de pe 
cele 72 ha cu toate că în bună 
parte după această cultură ur
mează să se însămînţeze grîu de 
toamnă. Or, terenul mai trebuie 
pregătit şi fiecare zi irosită poate 
duce, pe de o parte la pierderi 
de recoltă, iar pe de alta la în- 
tîrzierea însâmînţărilor. în aceas
tă situaţie se află şi cooperative
le agricole din Alma, unde este 
de recoltat sfecla de zahăr de pe 
52 ha, Alţîna — 60 ha, Noiştat 
— 46 ha, Dîrlos — 38 ha, Şura 
Mare — 37 ha, Stejerişul — 84 
ha şi altele.

Este imperios necesar ca în a- 
ceste unităţi să se acorde maxi
mum de atenţie organizării acti
vităţii la recoltatul sfeclei de za. 
hăr. în acelaşi timp se impune 
să fie folosite cu maximum de 
randament mijloacele de transport 
existente pentru punerea cît mai 
urgent la adăpost a recoltei din 
acest an şi pentru eliberarea 
grabnică a terenurilor.

SITUAŢIA
recoltării sfeclei de 

zahăr în cooperativele 
agricole de producţie 
la data de 8. X. 1970
Apoldu de Jos 100% 
Apoldu de Sus 100% 
Armeni 100 %
Bîrghiş 100%
Broşteni 100%
Buia 100%
Cristian 100%
Hosman 100%
Roşia 100 %
Săcădate 100%
Tîrnava 100%
Velţ 98%
Bogatu Român 95% 
Vurpăr 94%
Bruiu 81 %
Miercurea Sibiului

81%

Avrig 80%
Bazna 78%
Amnaş 77 %
Pelişor 75%
Presaca 71 %
Mihăileni 70%
Dobîrca 60%
Noul Român 60%
Merghindeal 57%
Ghijasa de Jos 56%
Şaroşu pe Tîrnave

42%
Axente Sever 36%
Micăsasa 31%
Agnita 31%

Aţei
Retiş
Şeica Mică
BISjel
Boian
Valea Viilor 
Mălincrav
Vărd
Ighişul Nou
Biertan
Moşna
Loamneş
Hoghilag f
Răvăşel
Alămor
Alma
Alţîna
Brateiu
Copşa Mică
Cornăţel
Dîrlos
Ighişul Vechi
Laslea
Ludoş
Marpod
Nocrich
Noiştat
Ocna Sibiului
Ruşi
Slimnic
Stejerişul
Şeica Mare ,
Şelimbăr
Şoroştin
Şura Mare
Şura Mică

25%
22%
22%

21%
21%
20%
16%
15%
14%
13%
8%
6%
4%
3%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%
0%

Cooperativele agricole de producţie din: Aciliu, Arpaşu de Jos, Chir- 
păr, Cisnădioara, Cîrţa, Cîrţişoara, Gusu, Mediaş, Orlat, Păuca, Poplaca, 
Porumbacu de Jos, Porumbacu de Sus, Racoviţa, Săcel, Scorei, Sibiu, 
Sîngătin, Tălmaclu şi Topîrcea nu au în cultură sfeclă de zahăr.

PROBLEMELE PRODUCŢIEI, 
in atenţia cnmitetulni de partid

Pierind de la sarcinile ce t-au re
venit pe linia creşterii productivi
tăţii muncii, comitetul de partid al 
uzinei „Balanţa" a orientat încă de 
anul trecut activitatea organizaţiilor 
de bază spre înfăptuirea indicatori
lor de plan. Sub directa îndrumare 
a comitetului de partid, s-a desfăşu
rat acţiunea de descoperire ş i . valo
rificare a rezervelor interne, care s-a 
concretizat în planul M.T.O. ce cu
prinde 73, de masuri, cu o eficienţă 
economică de 3 407 500 lei. De re
marcat că 13 obiective sínt legate 
organic de creşterea productivităţii 
muncii cu o eficienţă economică de 
645 mii lei. Indicaţiile comitetului de 
partid referitoare la graficele de ur
mărire a realizării măsurilor stabilite' 
au dat rezultate bune. Pînă acum 
s-au aplicat 13 măsuri, care au con
curat direct la creşterea productivi
tăţii muncii.

După cum se cunoaşte, căile prin 
care se poate obţine o productivi
tate a muncii sporită sínt multiple, 
în uzina noastră principala cale că
tre care ne-am îndreptat atenţia este, 
aşa cum sublinia tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu la: Plenara C.C. al P.C.R. 
din decembrie 1969, „folosirea de
plină şi cu maximum de eficienţă a 
capacităţilor de producţie*. în ulti
mii ani capacităţile noastre de pro
ducţie au crescut considerabil. La 
sfîrşitul primului semestru din acest 
an, s-a redat producţiei o suprafaţă 
care se ridică la 2 664 mp. Zestrea 
uzinei s-a îmbogăţit, de asemenea, cu 
utilaje noi de mare productivitate. Prin
cipala noastră preocupare a fost o- 
rientată cu prioritate spre folosirea 
acestora cu maximum de randament, 
în acest scop, la propunerea corni- 
tetului de partid, comitetul de direc
ţie a prezentat un plan care preve
dea modul în care se face organi
zarea producţiei în fluxuri tehnolo
gice cu timpi sincronizaţi în noile 
ateliere, amplasarea utilajelor în 
funcţie de cerinţele producţiei şi 
altele.

Ştiut este faptul că existenţa unor 
maşini si utilaje de mare tehnicitate 
constituie doar o premisă pentru ob
ţinerea înaltei productivităţi a mun
cii. Esenţialul constă în modul în 
care ele sínt întreţinute şi utilizate.

în acest sens ne-am îndreptat aten
ţia. Organizaţia de bază nr. 1, secre
tar loan Barac, a analizat in mai 
multe rînduri felul în care sínt utili
zate maşinile’ din secţia unde acti
vează. Cu aceste ocazii s-au întoc
mit planuri de măsuri cu sarcini şi 
responsabilităţi, care se refereau la 
aprovizionarea mai bună a locurilor 
de muncă, la repartizarea celor noi 
veniţi pe lingă muncitori cu o ex
perienţă bogată.

Legat de exploatarea utilajelor-s-a 
constatat că la un moment dat s-au 
înregistrat prea multe stagnări ce 
proveneau din neîntretinerea în bune 
condiţiuni a maşinilor. Această si
tuaţie cerea o intervenţie promptă 
pentru a se reda producţiei utilajele 
căzute în reparaţii accidentale. Un 
colectiv condus de Constantin Cole- 
şan — membru al comitetului de 
partid — şi conducerea serviciului me
canic şef a studiat amănunţit cauzele 
care dau naştere la asemenea între
ruperi Pe baza celor constatate s-a 
propus comitetului de direcţie să se 
constituie echipe de mecanici şi elec
tricieni, care să aparţină de secţia 
I şi, să se ocupe nemijlocit de pre
venirea accidentelor Ia maşini. Pro
punerea a fost însuşită şi aplicată 
de comitetul de direcţie şi s-a con
cretizat în reducerea substanţială • 
reparaţiilor accidentale.

Modul în care- sínt folosite utila
jele in uzina noastră a fost scos in 
evidentă de o ediţie specială a ga
zetei de perete. Aspectele negative 
au fost analizate de comitetul de di
recţie şl s-au luat măsuri energice 
pentru remedierea lor. In cadrul ate
lierului prelucrări mecanice s-au fo
losit şl alte măsuri legate de între
ţinerea Utilajelor. Este vorba de tă- 
Miţele cu inscripţia „maşini bine în
grijite* şi „maşini rău îngrijite". 
Deşi această metodă a dat rezultate 
bune, ea a fost abandonată de con
ducerea secţiei I şi socotim că este 
absolut necesar să ^e revină asupra 
folosirii ei. Ca urmare a măsurilor 
întreprinse de comitetul de direcţie, 
a muncii politice desfăşurate indi
cele de utilizare a întregului parc de 
maşini se ridică la 74 la sută.

Munca politică desfăşurată de or
ganizaţia de bază a fost orientată cu

Se culeg ultimele cantităţi de pere, soiul Cure, la Ferma pomicolă nr. 7 
Cisnădioara a I.A.S. Sibiu, unde s-a obţinut o producţie de 60 tone

La C.A.P. ALT/NA S-au însilozat 12000 kg 
porumb şi „n" kg „răbdări prăjite"

Zi frumoasă de toamnă, cu soare 
aid îmbietor la muncă. Şi într-ade- 
ăr la C.A.P. Alţîna oamenii muncesc 
in răsputeri pentru a pune la a- 
ăpost recolta acestui an. 150 de 
ooperatori se află la strînsul car- 
ofilor: 2 brigăzi în locul numit „în 
roci", o brigadă la „Părăul furcilor". 
)in totalul de 154 ha cartofi rămaşi 
n cultură s-au recoltat pînă 
liercuri, 7 octombrie, 80 hectare, ce
ia ce ne face totuşi să credem că 
lamenii nu sínt dispuşi să „uite" în 
lămînt bucatele . cultivate cu atîta 
rudă...

La sediul C.A.P. Alţîna cRiva co- 
iperatori care „au, n-au treabă“ 
tau pe banca din fata clădirii şi 
liscuta ca şi cum ar fi zi de dumi- 
lică, ca şi cum hambarele ar fi pli- 
îe şi nimic nu mai este de făcut 
nainte de căderea zăpezii. I-am vă

zut, „în şes* pe cei care recoltau 
cartofii şî mi-am amintit de fabula 
cu, greierele şi furnica... Numai că 
s-ar putea ca de data aceasta să mă 
înşeL S-ar putea să mă înşel zic,

Din situaţia operativă de la Direc
ţia agricolă judeţeană reieşea că în 
acest C.A.P. însilozările merg intr-un

•  Unii să  lu creze , a lţ i i  să  şad ă , ia r  la«mpăr>* 
ţ e a lă  să  se -n g h esu ie  to ţi?  @ O p ra ctică  bi
ro c ra tică , d ă u n ă to a r e  ca  to a te  p ra c tic ile  
b iro c ra tice !  ţ  C o n ced iile  în  zo o teh n ie  sín t  

s is ta te  d a r . , ,  „se aprobă*

pentru că ceva îmi spune că oame
nii aceştia zdraveni care stau la ta
clale vor fi pontaţi ca şi cei care re
coltează cartofii. Şi m-am gîndit dacă-1 
drept ca numai unii să lucreze, iar 
la-mpărţeală să se-nghesuie toţi!

ritm de melc. Ca să ne convingem 
pe viu de realitate, ca să descope
rim cauzele ce au dus la o aseme
nea (intolerabilă!) rămînere în ur
mă am considerat necesar să discu
tăm cu preşedintele unităţii şi cu

şeful fermei...  Dar, cum se întîm- 
plă foarte des, atunci cînd cauţi pe 
cineva din conducerea unei unităţi 
agricole ti se răspunde că... „e ple
cat" s-au „e-n concediu". Intr-ade
văr, preşedintele împreună cu con- 
tabilul-şef erau plecaţi la Agnita, la 
bancă, unde fuseseră chemaţi să 
prezinte nişte situaţii. Nu vrem să 
credem că au plecat din proprie i- 
nitiativă, dar ne punem firesc o în
trebare: cine îşi - permite să-i pună 
atît de des pe drumuri pe conducă
torii de unităţi, tocmai acum cînd 
C.A.P.-ul nu-şi vede capul de trea
bă? Ni se pare că a devenit un soi 
de practică birocratică aceea de a-i 
chema la „ordin" pe şefii de uni
tăţi, pentru că nu ştiu cine de lâ

(Continuare Sn pag a IlI-a)
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succes spre antrenarea colectivului 
de muncă în vederea sprijinirii pro
gresului tehnic, a tot ce apare nou 
în domeniul nostru de activitate. Pe 
baza experienţei dobindite în decursul 
anilor, executarea produselor cu 
pondere mare în planul de producţie 
a fost organizată în fluxuri tehnolo
gice cu timpi sincronizaţi. Executa
rea după acest procedeu a balanţe
lor semiautomate de 20 kg, s-a con
cretizat în sporirea productivităţii 
muncii,, de 8 ori. La bascule romane, 
productivitatea muncii a crescut cu, 
80 la sută, iar Ia balanţe cu 25 la 
sută. Matritarea la cald în matriţe în
chise a suporţilor cutit, a pastilelor

(Continuare in pag a UI-a) 
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secretar al comitetului de partid 
„Balanţa"

Starea săn ătăţii tovarăşului
E

Ministerul Sănătăţii informează că evoluţia stării de sănătate a tova
răşului Ion Gheorghe Maurer, preşedintele Consiliului de Miniştri al 
Republicii Socialiste România, a înregistrat, în ultimele 48 de ore, « 
îmbunătăţire apreciabilă. Starea de şoc a fost înlăturată. Continuă apli
carea tratamentului medical corespunzător, în vederea îndepărtării con
secinţelor politraumatismului suferit.

Secvenţe din acti
vitatea textiliştilor 

cisnădieni
In cadrul dezvoltării dinamice a 

economiei judeţului, Combinatului 
textil Cisnădie îi revine sarcini 
importante. In vederea realizării 
acestora, consiliul de administraţie 
al combinatului a luat o serie de 
măsuri. Astfel, la filatura de bum
bac „11 Iunie“ s-a înlocuit utila
jul vechi şi uzat cu utilaje noi, de 
mare productivitate, provenit din 
import sau de la uzine din ţară. 
La altă unitate, Uzinele textile, 
va începe montarea utilajului în 
noua hală a filaturii de lină car- 
dată, regrupîndu-se in acelaşi timp 
cel existent pentru a avea un flux 
tehnologic normal şi condiţii de 
lucru optime, ceea ce facilitează 
o bună desfăşurare a procesului 
de fabricaţie.

Despre curăţenie
Fa[a oraşului în ca

re trăieşti, toaleta 
străzilor pe care le 
străbaţi minat de tre
buri ori pur şl simplu 
din nevoia „de-a ieşi 
la aer“ pot reprezen
ta o carte de vizită. 
Acest lucru se ştie 
şi. In sensul acesta, 
se fac şi eforturi de 
către gospodarii Si
biului, de către orga
nele de ordine, de că
tre cetăţeni. 

Trecătorul este, in 
majoritatea cazuri
lor, conştient de a- 
cest lucru şi are gri
ja străzii cum o are 
pe cea a propriei lo
cuinţe. Organele de 
milifie au întreprins 
acţiuni salutare Îm
potriva unor „ambu
lanţi“ care deslac 
matlă — su/sd de 
murdărie. Copiilor li 
se atrage atenţia In 
ore de clasă ori la 
trecerea pe artere. 
Din Ioc In ioc, coşu
rile instalate In acest 
scop iac bune oficii 
nevoii de salubritate 
a oraşului.

Dar, tocmai despre 
coşurile acestea este 
vorba.

Sínt atîtea locuri 
predispuse. aglomera
ţiei citadine — statii 
de autobuz, intrările 
In lăcaşuri pentru 
spectacole, pieţe — 
din care lipsesc co
şurile.

CARNET
In Piaţa gării, la 

confluenta a 3—4 li
nii de autobuz (şi nu 
numai a lit) un singur 
asemenea coş e pitit 
Intr-un colţ...

In multe statii a- 
glomerate, In toate 
staţiile de pe liniile 
nou deschise lipsesc 
asemenea... ustensile.

De ce?
Te uiţi de multe ori 

la insul oprit în mij
locul străzii, căutlnd 
cu privirea un loc 
unde să-şi arunce

restul de ţigară. Şi 
nu are unde. Lipseş
te coşul sau, dacă nu 
lipseşte, e plin de 
hlrlii şi parcă nu-i 
vine să Ie incendieze.

Ce-i rămine de ia
cul?

Ii aruncă pur şi 
simplu jos. Facefi un 
sondaj şi veti vedea 
pe marile artere mai 
ales grămezi de 
mucuri.

Edilii oraşului . ar 
trebui să vadă ce se 
poate tace In această 
privinfă. In alte ora
şe, mai ales pe stră
zile principale au lost 
instalate scrumiere 
metalice.

In Sibiu nu se poa
te?

Sau, cum e sigur 
că numărul coşurilor 
trebuie neapărat mă
rit, să se prevadă cu 
nişte cutioare pentru 
colectarea mucurilor 
de ţigări.

Este o treabă de 
nimic, ve(i zice. Noi 
credem că nul

V. DOREA

•  în pas cu cerinţele crescute 
ale consumatorilor, pe anul în cur*
au fost create articole noi, cu per
formanţe calitative îmbunătăţite 
care satisfac cerinţele şi gustul 
consumatorilor. Pentru contractări
le trimestrelor II şi III ale anului 
1971 Combinatul textil Cisnădie 
şi-a îmbogăţit colecţia de mostre 
cu articole noi de stofe pentru 
paltoane copii, costume de damă, 
pături, covoare, precum şi ţesături 
ele mătase. Astfel, la colecţia exis
tentă s-au mai adăugat 12 pături, 
10 articole de paltoane, 9 ţesături 
pentru costume şi pardesie, şi 15 
articole noi de căptuşeli diferite 
la colecţia de ţesături mătase,

•  In vederea folosirii superioare 
a materiei prime s-a întocmit un 
studiu tehnico-economic privind 
folosirea integrală a deşeurilor re
zultate în procesul de fabricaţie. 
Prin valorificarea lor se vor obţi
ne articole noi, moderne, în dese
ne şi culori variate. S-au proiectat 
deja 8 articole la a căror confec
ţionare a fost necesară folosirea 
unor contexturi adecvate. La înno-, 
bilarea lor se aplică un procedeu 
special de finisaj care conferă pro
duselor o calitate superioară. Pină 
acum, în urma acţiunii de folosire 
integrală a deşeurilor au rezultat 
9 milioane lei în plus Ia valoarea 
producţiei globale. Totodată costu
rile de producţie s-au micşorat la 
capitolul materii prime.

•  O dată cu introducerea progre
sului tehnic, se urmăreşte îmbu
nătăţirea nivelului tehnic şi cali
tativ al producţiei în vederea ri
dicării în continuare a performan
ţelor produselor care contribuie în 
final la ridicarea prestigiului măr
cii fabricii atît pe piaţa internă cit 
şi pe cea internaţională. Astfel, în 
momentul de faţă preocupările co
lectivelor tehnice şi economice ale 
combinatului sínt concentrate pe 
următoarele probleme: producerea 
pînzei suport pentru covor tufted 
din benzi de polipropilenă, înlocui
rea coloranţilor din import cu co
loranţi indigeni produşi de indus
tria noastră chimică, extinderea 
producerii covoarelor manuale cu 
munca la domiciliu etc.

Un imperativ al sezonului cultural la sate

T
In sistemul propagandei culturale 

în mediul rural, în zona a ceea ce 
destul de ingrat se numeşte „cultură 
de masă", perioada dintre sfîrşitul 
toamnei şi începutul primăverii este 
cea mai favorabilă unei intense şi 
eficiente activităţi. Acestea reclamă 
o mai accentuată responsabilitate a 
reţelei ierarhice a factorilor organi
zatori, activişti ai practicii culturale, 
pentru care orientarea cu precădere 
a obştii spre căminul de cultură 
marchează timpul unui examen des
făşurat.

Se cere făcută observaţia că acest 
ciclu calendaristic nu înseamnă re
luarea invariabilă a unei scheme 
anuale a succesiunii preocupărilor 
culturale, ci doar creează un cadru 
orientativ pentru acestea, în care 
trebuie introduse mereu aspectele 
noi de perfecţionare a muncii speci
fice. Dar buna desfăşurare a aces
tora reclamă asigurarea din timp a 
unei baze materiale corespunzătoare, 
tinînd de o bună gospodărire a in
ventarului de practică specifică, re
paraţii sau reconditionări necesare 
intensificării climatului cultural în 
această perioadă.

Acest obiectiv a mai format obiec
tul unei intervenţii în ziarul nostru 
— Căminele culturale în faţa sezo
nului alb (nr. 799, din 17 septem
brie). Considerînd în adevărata sa
importantă acest aspect de sezon al 
muncii culturale în mediul rural, am 
continuat investigaţia în ideea unei 
eficiente 1 sprijiniri a acţiunilor în
treprinse, în acest sens, sub egida de 
resort a Comitetului judeţean pentru 
cultură şl artă.

Şirul exemplificărilor îl vom în
cepe cu o constatare de bună apre
ciere asupra realizărilor de pînă
acum. înscrise în agenda gospodă
rească a celor trei cămine culturale
aparţinătoare comunei Tălmaciu (la 
centru, Tălmăcel şi Boita), care, su
pravegheate cu atenţia necesară, au 
un cadru pregătit specificului hiber
nal al practicii culturale. Reparaţiile

de imobil sínt încheiate, cu toate că 
s-au efectuat pe baza veniturilor 
proprii. Este elocvent faptul că, în 
anul trecut, căminul cultural din Tăl
maciu a realizat, din venituri pro
prii, o sumă ce depăşeşte 34 000 lei. 
Aici, avînd în vedere şi posibilitatea 
asigurării îmbunătăţite a bazei ma
teriale, problema care se pune, izvo- 
rîtă din sugestia organismelor lo
cale, este cea a unificării celor două 
unităţi culturale (clubul întreprin
derii „Firul roşu" şi căminul), propu
nere pe care o supunem, pe această 
cale, studiului organelor în drept.

Alte constatări, însă, nu se înscriu 
pe linia valorică a exemplului mai 
sus amintit. La Veştem, căminul cul
tural oferă încă un cadru neospita
lier. I.G.O. Cisnădie, cu care s-a 
încheiat un contract de lucrări, tără
gănează efectuarea în timp util a 
reparaţiilor (acoperişul, zugrăvitul în 
interior), astfel îneît această unitate 
de cultură are mari şanse să intre 
total nepregătită în perioada intensă 
a activităţii. De altfel, aici mai sínt

de făcut reparaţii şi Ia alte accesorii 
ale practicii culturale: instrumente 
muzicale, televizor (transferat, stri
cat fiind, de la Şelimbăr, iar centrul 
de comună luîndu-şl unul nou), scenă 
(trebuie o cortină nouă), mobilierul 
sălii de spectacole.

O situaţie mai descurajată întîlnim 
la Turnu Roşu. Toate cele de mai 
jos trebuie privite în lumina situaţiei 
că directorul de cămin este în con
cediu medical din ianuarie, iar coor
donarea întregii munci culturale a 
devenit de o paşnică ambiguitate. 
Cît priveşte problema în discuţie, 
este suficient să comparăm cifric 
suma alocată, pe acest an, din buget 
(6 600 lei) şi cea cheltuită pînă acum 
(469 lei) pentru întreţineri. Din fon
dul extrabugetar cheltuielile sínt nc- 
concludente pentru interesele ma-

(Gontinuare în pag a Ilî-a)
AL. IONUŢ 
A. A. ŞERBAN

m

încheierea cursului de pregă
tire a propagandiştilor

Recent, s-a încheiat cursul de pregătire a propagandiştilor din uni
tăţile economice ale judeţului Sibiu.

Cu această ocazie tovarăşul RICHARD WINTER, prim-secretar al 
Comitetului judeţean Sibiu al P.C.R. a vorbit propagandiştilor despre 
preocupările organului judeţean de partid în domeniile economic şi 
social-cultural, sarcinile ce revin propagandei de partid în perioada 
actuală.

începînd de săptămîna viitoare propagandiştii vor ţine primele exi 
puneri şi dezbateri prevăzute în planul învăţămîntuluî de partid.
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A l  Il-lea festival 
naţional al 

cineaştilor amatori 
de la oraşe şi sate

în -contextul variatelor şl multi
plelor acţiuni organizate la nivel na
tional, dedicate celei de-a 50-a ani
versări a Partidului. Comunist Ro
mân, Comitetul de Stat pentru Cul- 
tyrŞ şi Artă, Consiliul Central a} U- 
niunii .Generate a Sindicatelor, Co
mitetul Central al U.T.C., Consiliul 
National al Organizaţiei Pionierilor 
organizează al Il-Jea festival al ci
neaştilor amatori de la oraşe şi şgte. 
Scopul fundamental al festivalului 
este de a dezvolta şi dirija activi
tatea cineaştilor amatori spre abor
darea unor -tenjs cu caracter major 
privind dezvoltarea societăţii noastre 
socialiste, precum şi realizarea şi 
prezentarea unor filme care să con
tribuie la dezvoltarea conştiinţei so
cialiste, la antrenarea tuturor oame
nilor muncii de la oraşe şi sate în 
înfăptuirea sarcinilor puse de partid 
în .etapa actuilă în faţa întregului 
popor.

Alături r'e acest deziderat major, 
festivalul urmăreşte să ştimulezfe ac- 
tivj!a‘ea cinecluburilor de la oraşe 
şi sate, să descopere noi cineaşti a- 
matori, să le formeze acestora cit 
şi publicului larg o cultură cinema
tografică, să consolideze şi să dez
volte cinecluburile existente.

Fiind o acţiune de mare amploare 
la festival pot participa cineaşti a- 
matori de la oraşe şi sate, membri 
ai cineriufcurilor din cadrul tuturor 
instituţiilor şi întreprinderilor, orga 
nizaţiilor de studenţi, pionieri şi ci 
neaşti amatori individuali. La acest 
festival nu pot participa cineaşti 
profesionişti, Filmele admise la fes 
rival trebuie să fie executate în pe 
rioada 1969—1970 şi să nu fi parti 
ţipat la alte manifestări ale genului,

Tematica filmelor să fie orientată 
spre:

— oglindirea succeselor repurtate 
in construcţia socialistă; cu aspecte 
inedite din industrie, agricultură, 
ştiinţă, artă şi cultură;

— sprijinirea iniţiativelor apărute 
In producţie, în activitatea de creş
tere a acesteia şi a productivităţii 
muncii, introducerea tehnicii noi, îm
bunătăţirea condiţiilor de muncă, în

tărirea ordinei şi disciplinei, crearea 
unei opinii de masă în respectarea 
normelor de producţie şi a muncii, 
întrajutorarea în muncă, stimularea 
spiritului de răspundere şi grijă fată 
de avutul obştesc;

— oglindirea bogăţiilor şi frumu
seţilor patriei, ş monumentelor is- 
torice şi de cultură naţională', a tra
diţiilor şi manifestărilor de cultură 
şi artă;

— evocarea unor momente impor
tante din istoria poporului nostru, 
a Partidului Comunist Român, din 
lupta pentru libertate naţională;

— reflectarea unor aspecte din 
viaţa familiei, societăţii, din activi
tatea şcolii, probleme de etică şi e- 
ducaţie cetăţenească;

—- reflectarea sentimentului de 
dragoste faţă de patrie, a frăţiei din
tre poporul român şi naţionalităţile 
conlocuitoare, a ideii păcii şi înţe
legerii între popoare.

Pentru vastitatea domeniului de 
inspiraţie vor putea fi abordate ga
me largi de filme, reportaje, anchete 
cinematografice, filme tehnico-ştiin- 
tifice, filme documentare, documen- 
tar-artistice, de protecţia muncii, tu- 
ristie-sportive şi filme de animaţie.

Filmele vor fi prezentate pe peli
culă de 8 sau 16 mm, în alb-negru 
sau color, cu coloană sonoră înregis
trată pe bandă de magnetofon, pistă 
magnetică încorporată sau optică. 
Durata filmului s-a stabilit la 15 mi
nute, dar în cazuri excepţionale ju
riul poate admite filme de durată 
mai mare.

înscrierea la concurs se va face 
pe baza unei fişe ce se va înainta 
Comisiei judeţene de organizare a 
festivalului prin sindicate, cluburi, 
case de cultură, cămine culturale, 
şcoli, organizaţii de pionieri, casa de 
creaţie.

Pentru a stimula activitatea cineaş
tilor amatori cele mai bune filme 
vor fi distinse cu premii si menţiuni 
de la 1 000 pînă la 5 000 lei, precum 
şi cu premii speejale.

PETRE DUMBRĂVEANU 
metodist la Casa creaţiei popu

lare a judeţului Sibiu

Cărţi ce vor apărea 
în cinstea semicen
tenarului partidului

Editura .Ion Creangă" îşi propu
ne să scoată în cinstea aniversării 
a 50 de ani de la înfiinţarea par
tidului o suită de cărţi valoroase.

începutul îl va face cu o carte 
din seria „Micul actor", al cărui 
titlu este Inima şi patria. Volumul 
este gindit să vină In sprijinul 
şcolilor, în vederea organizări' ser" 
bărilor închinate aniversării semi
centenarului P.C.R. Cartea va cu
prinde poezii patriotice, cîntece şi 
o scenetă avînd ca temă dragostea 
copiilor pentru patrie şi partid. 
Textul este însotit de îndrumări 
privind interpretarea scenică.

Cunoscutul scriitor Constantin 
Chiriţă se înfăţişează cu un nou ro
man, Mirajul, în paginile căruia bi
necunoscutele virtuţi ale Cireşarilor- 
sínt reluate, de data aceasta lntr-un 
alt cadru, vizînd lumea pitorească 
a circului, lume cu care autorul al
cătuieşte o acţiune dinamică, inten
să şi bine susţinută.

Un roman palpitant, în care se «*- 
glindeşte eroismul unui biiat. de 14 
ani, este Băiatul şi luna al lui Ni- 
colae Tăutu. Eroul a participat, ală
turi de armata română, la războiul 
antifascist, vădind un curaj şi o re
zistenţă ce i-a adus admiraţia osta
şilor căliţi în. lupte.

în Editura politică 
a apărut:

NICQLAE 
CEAUŞESCU

j C u v în ta re a  la A du- 
i n a re a  fe s tiv ă  cu  

p rile ju l inaugu rării 
noului an u n iv e rs i-  

i t a r  1 o c to m b rie  1970
r-Ji

Cunoscuta formaţie corala a căminului cultural din Veştem în timpul unui spectacol

O perativitate 
sistem  ADAS

La 30 mai a.c. cetăţeanul Gus
tav Gross s-a adresat cu o cerere 
serviciului ADAS din Mediaş, so
licited despăgubiri pentru gră
dina inundată. După mai bine de 
două luni, timp în care nu i s-a 
dat nici un rezultat, s-a adresat 
redacţiei. Direcţia judeţeană 
ADAS, în răspunsul său specifică 
faptul că în conformitate cu dis
poziţiile legale „culturile cultiva
te în sere sau in răsadniţe (cazul 
in speţă — n.n.) nu sínt cuprinse 
in asigurarea prin efectul legii, 
acestea nu se pot asigura nici 
facultativ". întrebările care ŝe 
pun: de ce a fost necesar atîia

fac datoria? Cum rămîne atunci 
cu rezolvarea în termen a cere
rilor oamenilor muncii?

Doar m otivări...
Răspunzînd la scrisoarea lui 

loan Zizka (str. Malului 4) prin 
care semnala lipsa apei potabile 
şi existenta unor bălţi în faţa i- 
mobilului, serviciul de gospodărie 
comunala şi locativă al Consiliu
lui popular municipal Sibiu, după 
ce arată „că cele sesizate sínt a- 
devărate“ vine cu o serie de mo
tivări: au fost unele defecte la 
conductele magistrale ale oraşu
lui şi de aceea zile în şir n-a 
curs apa; conducta de alimentare 
a imobilului de mai sus este ra
cordată la cea din care se ali
mentează I.M.C.C. şi datorită con
sumului de apă de către această 
unitate, suferă unii locatari etc., 
etc. Sîntem nevoiţi a face preci
zarea că în imobilele vecine 
curgea apa — după cum se arată 
în scrisoare. Nu cumva e o de
fecţiune la racordul imobilului 
respectiv? Răspunsul îl aşteptăm, 
ca şi cei din imobilul din st,r. 
Malului 4, prin depistarea şi în
lăturarea operativă a cauzelor 
care creează greutăţi în aprovizio
narea cu apă potabilă.

S-a u ita t 
esenţialul

Prin răspunsul U.J.C.C. la scri
soarea lui Ilie Cîrceag din Tăl- 
raaeig, se recunoaşte că „in ceain-no pentru a se spune că nu se 

încadrează în dispoziţiile legale? mai mare parte cele semnalate

bescu, gestionar la brutăria din 
Tălmaciu a lost sancţionat cu 
M U ST R A R E Despre faptul că o 
serie de produse alimentare lip
sesc din unităţile din această 
jnare comună se face doar refe
rirea că aşa stă situaţia. Despre 
măsurile ce se vor întreprinde 
pentru înlăturarea neajunsurilor 
nu se spune njei un cuvînt. Cum 
se va asigura o bună aprovizio
nare dacă nu se întreprinde ni
mic în acest sens?

Pînă cînd 
se tolerează?

La sfîrşitul lunii iulie a.c., scri
soarea lui Beniamin Achim din 
Cisnädie (str. Ţesătorilor 13) a 
fost înaintată Direcţiei agricole. 
Petiţionarul solicita aprobarea de 
a pleca în muncă în alt sector, 
Cît i-a trebuit direcţiei respecti
ve pînă a răspunde că semnatarul 
scrisorii nu are dreptul (conform 
unor dispoziţii) să-şi părăsească 
meseria şi locul de muncă (I.M.A. 
Sibiu) pentru care a fost pregă
tit, avînd un contract în acest 
sens? Nici mai mult nici mai pu
ţin decit aproape două luni si 
jumătate. Cauza acestej întîrzieri 
într-p problemă la care se putea 
răspunde în cîteva zile trebuie să 
o punem pe seama neglijentei, a 
nerespectării normelor legale. Ne- 
fiind unicul caz de superficialita
te in rezolvarea scrisorilor şi se
sizărilor oamenilor muncii, s-ar 
impune din partea conducerii di
recţiei măsuri fată de salariaţii 
vinovaţi de aceste neglijenţe.

In colecţia „Povestiri istorice’, va 
apare cartea lui Şerban Nedelcu, 
Ce-i mai de preţ in lume. Volumul 
este alcătuit dintr-o suită de poves
tiri tesute în jurul unor portrete de 
comunişti, oameni care au luptat cu 
abnegaţie, jertfindu-şl viata pentru 
eliberarea şi înflorirea patriei noas
tre.

Fănuş Neagu semnează volumul de 
povestiri Casa care se leagănă, Po
vestirile din această carte se adre
sează şcolarilor mici. Ele comple
tează cadrul întîmplărilor din volu
mul Caii albi din oraşul Bucureşti. 
în volumul actual, ni se înfăţişează 
imagini de basm din lumea satului. 
Acţiunea se desfăşoară în decorul 
feeric al aşezărilor de pe malul Du
nării. Cartea va fi ilustrată de An
gela Lazăr.

Poezii patriotice este titlul unui 
volum antologic care grupează, după 
o selecţie severă, cele mai semnifi
cative versuri patriotice ale scriito
rilor clasici şi contemporani. Volu
mul are o prefaţă semnată de Du
mitru Micu.

în colecţia „A.B.C.“ va apare un 
volum care se adresează şcolarilor 
mari; titlul său este Partidul. în pa
ginile sale se redă şcolarilor, în i- 
magini şi text, momentul istoric al 
înfiinţării partidului. Cartea va fi 
scoasă într-un tiraj de masă. Volu
mul Partidul este semnat de cunos
cuta scriitoare Gica Iuteş.

RODICA ZANK

Simpozion
comemorativ

Comisia pentru răsptndirea ştiinţei a 
judeţului Sibiu, în colaborare cu Bi
blioteca .Astra" şl Arhivele statului, 
organizează, cu ocazia comemorării 
a 80 de ani de la moartea iul Vaslle 
Alecsandri, un simpozion, in cadrul 
căruia vor prezenta comunicări conf. 
univ. Emilia Mllicescu (Elementul 
vizual şi structura lui stilistică în 
pastelurile lui V. Alecsandri), prof. 
Eugen Onu (Teatrul lui V. Alecsan
dri în Ardeal), prof. Ilie Guţan (Acel 
rege-al poeziei. . .“. Urmează un mo
ment poetic, susţinut de un grup de 
recitatori ai Comitetului municipal 
U.T.C.

Simpozionul va avea loc azi, la 
ora 18, în sala „Astra". în continu
are, se va deschide o expoziţie de 
fotografii şi documente, in două săli 
ale Bibliotecii „Astra".

Recital de poezie 
Marin Sorescu

Clubul „Independenţa" din Sibiu 
se bucură de o deosebită apreciere 
din partea spectatorilor, datorită 
spectacolelor şi activităţilor pe care 
le găzduieşte. Varietatea şi înalta 
tinută a acestora sînt cele mai bune 
scrisori de recomandaţie.

Printre activităţile ce se desfă
şoară aici se numără şi recitalurile 
de poezie, în cadrul cărora se situ
ează şl cel pregătit pentru simbătă 
la ora 17. Este vorba de un recital 
Marin Sorescu, care va avea loc în 
sala bibliotecii, prezentat de un co
lectiv al Casei de cultură a munici
piului Sn colaborare cu clubul amintit.
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Olimpia Satu Mare — 
Gaz metan Mediaş 2-0

Nu cumva cel din conducerea
serviciului ADAŞ Mediaş nurşi

sínt adevărate. Pentru nerespec- 
ţareg unor dispoziţii Ţeogipr AI-

Rubrica realizáló 
S. MÄGEANU

de

Devansată de duminică, partida con- 
tînd pentru etapa a VIII-a a divi
ziei secunde, seria a II-a, dintre O- 
limpia gatu Mare şi cea de-a doua 
formaţie din judeţul nostru, care ne 
reprezintă în această competiţie, s-a 
disputat deci ieri după-aipiază pe 
stadionul sătmărean.

După cum am fost informaţi tele
fonic, partida, aşteptată cu viu in
teres de numeroşii iubitori ai spor
tului cu balonul rotund din locali
tate, nu a corespuns pe deplin. Spec
tatorii locali au avut doar satisfacţia 
victoriei realizată de echipa favorită, 
obţinută la capătul unui meci de 
luptă, în care a fost neglijată latura 
tehnică.

Partida s-a caracterizat. în ansam
blu prin „duelurile" dintre atacanţii 
Olimpiei — formaţie ce a avut tot 
timpul iniţiativa şi apărarea supra- 
numerică a medieşenilor. Echipa Gaz 
metan, de la început a acţionat cu 
prudentă, punînd accentul pe com
partimentul defensiv, cu buna intenţie 
desigur a antrenorului M. Luca, de 
a realiza un draw. Insă pe terenul 
sătmărean puţine au fost formaţiile 
care se pot „lăuda" cu smulgerea u- 
nui punct! Tactica aplicată n-a ţinut 
decit 14 minute de joc, cînd König 
deschide scorul.

Era de aşteptat ca de acum me- 
dieşenii să renunţe la defensivă, să 
atace eu mai multă hotărîre pentru 
a echilibra jocul Şi eventual scorul 
pe tabela de marcaj. Surprinzător 
însă, partida şi în continuare are 
acelaşi aspect: atacurile intense ale 
Olimpiei şi o apărare excesivă a 
Gazului metan. Sporadicele contraa

tacuri ale oaspeţilor n-au putut In
fluenta rezultatul partidei, aspectul 
ei şi, poate ceea ce aşteptau cei pre
zenţi, un mai echitabil echilibru ca
re să contribuie cît de cît la un mai 
bun spectacol fotbalistic. Şi pentru 
că oaspeţii s-au masat mai mult în
faţa propriului careu —. trebuie re
marcat faptul că medieşenii au ju
cat foarte bine în apărare, altfel 
scorul ar fi fost mult mai sever — 
gazdele reuşesc să concretizeze pen
tru a doua oară, de această dată 
prin Kincses (min. 55). Pînă la scur
gerea celor 90 minute de joc „vioa
ra întîia" rămîne tot Olimpia, for
maţia medieşariă reuşind de prea 
puţine ori să pună în real pericol 
poarta adversă, şi atunci qînd ar fi 
putut-o face, acţiunile ei ofensive 
au fost destrămate prompt de o a- 
părare neiertătoare, bine organizată.

Remarcăm încă o dată faptul cS 
formaţia medieşanti, cu toate că a 
primit două goluri, compartimentul 
forte l-a avut în apărare, ducă
torii din atac s-au pierdut în cîteva 
combinaţii sterile, fără orizont şi de
sigur efect avantajos pe tabela de 
marcaj.

Şi duminică, în cadrul celei de-a 
IX-a etape Gaz metan Mediaş are 
o misiune dificilă, jucînd tot in de
plasare, pe terenul din Arad cu 
C.F.R. Şi cum dintre un joc şi altul 
nu-s decit trei zile, la care se a- 
daugă şi handicapul terenului străin, 
am fi prea pretenţioşi în a spera 
într-o victorie medieşană. Cum ba
lonul este insă rotund...

S. GHEORGHE
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Uzina de piese auto Sibiu
angajează ide urgenţă, în număr nelimitat, indiferent 
de categoria de încadrare, muncitori în meseriile de:

— STRUNGARI
— FREZORI
— RECTIFICATORI.

Combinatul industriei alimentare

„VINALCOOL“ Sibiu
ANUNŢĂ

că potrivit art. 2 din Decretul 504/57 vinificarea 
strugurilor se poate face numai de către unităţile 
socialiste şi întreprinderile care au sarcină de plan 
şi de cultivatorii de vii din producţie proprie.

Vinificarea strugurilor de către alte persoane decit 
cele arătate mai sus constituie contravenţie şi se 
pedepseşte potrivit articolului 19 aliniatul C şi 20 
din hoţărîrea nr. 2 500/1969 cu amendă de la 
1 000— 3 000 lei, precum şi confiscarea vinului şi 
a ambalajelor.

a z i.. . azi..
TIMPUL

Centrul meteorologii Sibiu co
munică: Vreme frumoasă si reia. 

.tiv călduroasă cu cerul mai mult 
senin. Vîntul va sufla slab din 
sectorul vestic. Minimele vor fi 
cuprinse între 3 şi 6 grade, iar 
maximele vor oscila între 19 şi 
23 grade. Dimineaţa ceată.

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii.

I.a volan — emisiune pentru 
conducătorii auto.

18.20 Căminul.
19,15 Anunţuri — publicitate.
19.20 1 001 de seri. Emisiune pen

tru cei mici.
19,30 Telejurnalul de seară.
20.00 Film artistic: Tinereţe fără 

bătrîneţe.
21,35 15 minute cu Joan Baez.
21.50 Mai aveţi o întrebare?

Ştim să ne creştem copiii?
22.50 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

eul (orele 10,00? 16,30; 18,30;
20,30); UNIREA: Ultima drggoşte 
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 30,00).

CISNÄDIE: POPULAR: Cy mine 
nu, madam! (orele 11,00! 16,00;
18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Rara,
mgzov seriile I şi II (orele 9,00 
şi 16,00),

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Valea păpuşilor (orele 18,00 şi 
20 ,00) .

BAZNA-.BÄI: Domnişoara doeior 
(erele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Să trăim pînă 
luni (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Mireasa era în negru (orele 17,00 
si 19,00).

CINEMA
SIBIU: PACEA: In arşiţa nop

ţii (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,00); ARTA: Clipa de 
libertate (orele 10,00; 12,00;
14,30; 16,30; 18,30; 20,30)f TINE
RETULUI; Vrăjitorul (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30).
7 NOIEMBRIE: Arşiţa (orele 10,00; 
14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL; THiány 
Memorandum (orele 9,00; 11,15; 
14,00; 16,30; 19,00; 21,15); TINE
RETULUI; Argoman superdlaboli- Cadru din filmul VRÄJIT0RUL |

s

Atenţiune, automobilişti!

GARAJE PENTRU AUTOTURISME
D IN  TABLĂ GALVANIZATÄ ONDULATĂ:

— tipul Ä  a 7/400 Ici
— tipul B a 6 976 Iei

j găsiţi de vînzare Ia I.C.S. METALO-CHIMICE SIBIU, j 
; unitatea 26 — materiale de construcţii din str. Moara £ 
J de Scoarţă nr. 24. $

s
I
N

1
S
Is
I
V
I
I

j s
; Liceul pedagogic din Deva\
\ str. Gh. Bariţiu nr. 2, telefon 1 14 46 (

J ÎŞI SERBEAZĂ CENTENARUL1 J
\ în zilele de 24 şi 25 octombrie a. c. S
\ Invităm la festivitate pe toţi care au fost profesori şi S 
I elevi ai acestui liceu. Cei care doresc să participe la fes- S 
I tivitate, sínt rugaţi să comunice şcolii pînă la data de l  
’ 15 octombrie a. c. S

Uzina mecanică Mîrşa
ANGAJEAZĂ URGENT:

—  strungari
— sudori

— muncitori neealificaţi pentru investiţii, 
aceştia avînd posibilitatea de a se califica 
în una Hin meseriile de mai sus.

Menţionăm că angajaţii Uzinei mecanice Mîr- 
şa beneficiază de un spor de 5°/o în plus faţa 
de angajaţii altor întreprinderi.

Cei interesaţi se vor adresa serviciului personal Hin 
uzină, în vederea întocmirii formelor de angajare.

===

Autobaza Sibiu comunică:
Cu începere din ziua de 4 octombrie 1970 ora 24,
A INTRAT ÍN VIGOARE 
NOUL MERS AL AUTOBUZELOR 
pe anul 1970— 1971.
Broşurile cu mersul autobuzelor, valabil 'de la. 4 octom 
brie 1970, se găsesc de vînzare la casele de bilete din 
autogara Sibiu şi autohalta Cisnädie.
Costul unui exemplar este de 10 lei.

j-u~u-i_rn-rd

M ica pub lic ita te
Vînd sufragerie, covor persan, dulap bucătărie. Sibiu, str. Abatorului 17.

Vînd casă familiară liberă. Sibiu, str. Primăverii 20. Relaţii zijnie după
ora 17. f

Vînd casă familiară liberă, cu gaz, apă. Sibiu, sţr. Lutului 59. 

Vînd urgent Dacia 1100 gri, stare perfectă. Sibiu, telefon 1 34 50. I

.
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FOCUL C H I T I C I I  '
are menirea să înlăture

neajunsurile
Organizaţia de partid nr. 1 din ca

drul I.R.T.A. Sibiu cuprinde coloa
nele 1, 5 şi 7,* de altfel unele dintre 
cele mai importante eşaloane care 
au contribuit substanţial la îndepli
nirea unor indicatori de producţie 
pe întreaga unitate.

Darea de seamă prezentată în adu
narea generală de alegeri a 1 scos în 
I clici contribuţia comuniştilor de la 
eşaloanele respective. Astfel, coloa
na nr. 1 a realizat sarcinile de plan 
la indicatorul tone transportate, de- 
păşind-o cu 11 la sută. Rezultate 
bune au obţinut şi cei de Ia coloana 
5, care în decursul a 10 luni de acti
vitate, au transportat peste plan 
8 000 tone marfă, contribuind din 
plin, alături de colectivul de la co
loana 7, la depăşirea sarcinilor de 
plan la acest indicator cheie.

Dar adunarea generală a comu
niştilor a abordat cu o deosebită 
răspundere, cu simţ critic şi auto
critic unele neajunsuri care încă mai 
dăinuie în activitatea întregului co
lectiv. Astfel, vorbitorii au arătat 
că indicatorul tone-kilometri nu a 
fost realizat ritmic, lună de lună, 
la riici una djn coloane. Care sínt 
motivele? Cei zece comunişti care 
ap luat parte Ia discuţii au arătat 
faptul că unele neajunsuri au pornit 
chiar de ]g upii membri de partid, 
care pur si simplu n-au vrut să se 
încadreze cu tot elanul în realizarea 
sarcinilor de producţie. Ei sínt: Pe
tru Comşa Chirtop, loan Loloiu, loan 
Prodea, Nicolae Bodi şi Aurel Fălă- 
maş,

„Dar nu putem pune în spatele 
celor citaţi toate neajunsurile petre- 
( ute — arăta comunistul Vaier Popa. 
Deşi sînt angajat mai nou al auto
bazei am constatat unele nereguli 
cafe, nu pot fi întîlnite decît acolo 
unde organizarea muncii lasă de do
rit. A,stfel, după ce fiecare conducă
tor auto îşi încheie schimbul, lasă 
maşjna pe platforma unităţii pentru 
revizii tehnice. Uneori se întîmplă 
ca acestea să se facă de mîntuială, 
alteori te trezeşti cu piese lipsă de 
la maşină. Nu şliu ce se întîmplă, 
dar peste noapte maşinile sínt des
completate. Cazul a ajuns la urechile 
conducerii autobazei şi chiar ale or
ganizaţiei de bază, dar s-au închis 
ochii, ijeluîifdu-se nici o măsură de 
sancţionare a celor vinovaţi. Nu se 
poate concepe — spunea în conti
nuare vorbitorul — ca acum, cjnd 
toate forţele sínt îndreptate spre 
realizarea sarcinilor puse de partid 
în fata noastră, cînd conştiinţa fie
căruia dintre noi trebuie să se ridice 
la înălţimea cerinţelor actuale, să se 
mai permită ca într-o unitate socia
lista să se petreacă asemenea lu
c ii#  *.

Mtillf dintre vorbitori s-au íéferií 
la faptul că în cele trei coloane mai 
dăinuie încă indisciplina, care s-a 
repercutat, asupra neîttdeplinirii sar
cinilor de plan. Comunistul loan 
Rachem arăta că neîndeplinirea in
dicatorilor tone/kilometri se dato- 
reşte faptului că o mare parte din
tre mijloacele de transport, cum sínt 
remorcile, stau nefolosite. Or nu se

poate Imagina ea utllizlnd doar o 
parte din capacitatea de transport 
planificată, pianul să se realizeze. 
Şi vorbitorul se întreba: de ce con
ducerea autobazei a tolerat o ase
menea situaţie? Credem că această 
chestiune cu implicaţii de ordin eco
nomic poale şi trebuie să ocupe un 
ioc important în preocupările con
ducerii unităţii şi ale noului organ

Adunarea de
dare de seamă 

şi alegeri a 
organizaţiei 
de partid  

de la I.R.T.A.
ales. Trebuie să se întroneze odată 
pentru totdeauna disciplina muncii 
şi la Autobaza T.A. din Sibiu.

Plecînd de la problema disciplinei 
ajungem la cea organizatorică, le
gată indisolubil de prima. O breşă 
cit de mică în latura organizatorică 
dă loc la indisciplină, la proastă 
gospodărire. Aşa aprecia în cuvîn- 
tul său comunistul Teodor Achim, 
care arăta pe bună dreptate că sta
tul a investit zeci de milioane de lei 
pentru construcţia noii autobaze, 
pentru completarea parcului auto. 
Cum este gospodărită întreprinderea? 
Iată o întrebare la care au dat răs
punsul mai mulţi comunişti.

„Deşi dispunem de condiţii de

muncă Incomparabil mat hune ca
cele de la vechea autobază, totuşi 
se constată o nejudiciosă gospodă
rire a instalaţiilor şi construcţiilor 
aferente procesului de producţie. 
Sínt conducători auto, din păcate şi 
unii membri de partid, care le ex
ploatează iraţional, defectîndu-le. In
cinta autobazei este presărată cu 
piese, fiare vechi, maşini „aranjate" 
după „hunul gust al fiecăruia", con
chidea comunistul Teodor Achim.

„Există o neglijentă crasă şi în 
ceea ce priveşte întreţinerea parcu
lui auto, relata comunistul Gheor- 
ghe Bunea, secretar al U.Ţ.C. Uzura 
prematură a unor utilaje se dato- 
reşţe şi proastei întreţineri. în speţă 
este vorba despre spălarea şi pre
sarea maşinilor. Rău este că pe 
alocuri, chiar unii membri de par
tid nu acordă atenţie acestor pro
bleme.

Cu această ocazie am sugera Con
siliului popular municipal ideea de a 
lua măsuri de modernizare a dru
mului din dreptul U.P.A.S. şi pînă ia 
autobază, deoarece din cauza deni
velărilor peste cotele admise, auto
vehiculele au foarte mult de suferit".

Neglijenţe de tot soiul s-au petre
cut si în alte domenii de activitate, 
remarcau în cuvîntul lor M. Atodi- 
resei şi I. Mihu. Aglomeraţia zilnică 
a maşinilor la alimentarea cu carbu
ranţi şi lubrifianţi ţine tot de proasta 
organizare a muncii de către condu
cerea autobazei.

în urma criticilor aduse de mem
brii de partid, tovarăşul Petre Pă- 
iade, directorul autobazei, s-a anga
jat să înlăture cit mai grabnic toate 
lipsurile arătate, iar adunarea gene
rală a adoptat un plan de măsuri 
care obligă noul organ ales să ur
mărească punerea în aplicare a 
tuturor hotărîrilor.

NICOI-AE GHJŞQIU 
şeful secţiei organizatorice a 
Comitetului municipal Sibiu al 

P.C.R.

Poluarea liniştii
în ultima vreme ne sosesc tot mai 

multe scrisori" care ne aduc la cu
noştinţă neplăcerile cetăţenilor din 
cauza zgomotelor. Creşterea nivelu
lui zgomotelor de stradă se datoreşte 
în mare măsură existentei în circu
laţie a unor mijloace de transport 
ale căror subansamble nu sínt bine 
fixate — e vorba mai ales de auto
vehicule cu caroserie metalică. Oare 
nu ar fi cazul ca serviciul de cir
culaţie al Inspectoratului de miliţie 
să-i aducă la tăcere pe acei care, 
surzi la rugăminţile cetăţenilor, con
tinuă să zgîrie timpanele oamenilor 
şl ale sonometrelor?

La C.Ä.P. Altîna
(Urmare din pag. î)

cutare „centru“ vrea să-şi complete
ze rubricile din acte în prezenţa ex
presă a preşedintelui. Dăunătoare 
practică!

sau nu asigurată hrana pentru iar
nă? Ce contează că uriaşa groapă 
pentru siloz, gala pregătită, luceşte 
goală în soarele toamnei? „Nouă să 
ne fie bine, după aceea mai vedem 
noi“.

Răspunzînd unui apel călduros fă
cut de un vecin (O. S.j, Industria 
de morărit şi panificaţie din Sibiu 
asigură printr-o scrisoare adresată 
cetăţeanului că, în legătură cu zgo
motul care se face noaptea cînd se 
încarcă produse din magazia morii 
(din şir. Rotarilor) s-a discutat cu 

, salariaţii şi li s-a atras atenţia să 
ffe foarle atenţi, pentru a nu deran
ja locatarii. Cit de atenţi sínt ne-am 
convins într-o seară, cînd o bubui
tură metalică ne-a atras atenţia de la 
o distantă de cîteva sute de metri 
de locul respectiv. La rampă am con
statat că pentru încărcarea unui ca
mion tras la uşa magaziei se folo
sea o placa metalică, care, contrar 
celor spuse în adresă, se aruncă „cu 
grijă" pe duşumeaua magaziei. Apoi 
a început încărcarea sacilor, aduşi 
cu cărucioare speciale (roţile acesto
ra sínt tot metalice). Dacă în locul 
locatarilor din împrejurimi aţi ii 
dumneavoastră, tovarăşe director Ni
colae Gheorghiţoiu, care semnaţi a- 
dresa, oare aţi suporta acest huruit 
metalic de două-trei ori pe noapte?

Vi ş-a propus schimbarea roţilor 
metalice ale cărucioarelor cu unele

Am stat de vorbă cu singura per
soană competentă care se afla la ora 
respectivă în C.A.P., ajutorul şefului 
fermei zootehnice, Mircea Ţichinde
lean.

— Unde-i şeful fermei, tovarăşe 
Ţichindelean?

— în concediu,..
—. Cit porumb aţi Insilozat pînă 

In prezent?
— 12 000 kg.
— Cit timp vă ajunge cantitatea 

de-12 000 kg pentru cele 600 capete 
bovine ale fermei?

— Cam o lună.
— Şi după aceea cu ce hrăniţi va

cile?
— ? . . .  cu fini
— Dar finul — văd că e bine a- 

dăpostit — vă ajunge?
Dacă n-o să avem siloz, cum să 

ne ajungă?
Brigadierul Mircea Ţichindelean, 

ajutorul şefului dte fermă ar vorbi 
el mai multe, dar.. ,  în tot cazul re
ţinem că şeful fermei zootehnice,

In condiţiile unui an greu pentru 
agricultură, în care o parte din re
coltă a fost compromisă de inunda
ţii, aspectele semnalate mai sus 
conţin în ele elemente cu totul şi 
cu totul intolerabile. Există încă re
zerve (şi timp mai este, dacă se fo
loseşte cu maximum de eficienţă fie
care moment) pentru asigurarea 
hranei animalelor.. Dar dacă nu se 
vor lua măsuri eficace şi urgente, ce 
se va întîmplă cu cele 1 150 capete 
bovine care vor cere hrană în timpul 
iernii? Se pune chiar întrebarea dacă 
pînă la sfîrşitul anului se va realiza, 
într-adevăr, pe total C.A.P., acest e- 
fectiv — 1 150 capete bovine — pen
tru că, deocamdată, hrana e „în aer“. 
Şi — să ne fie iertată expresia — 
nu credem că efectivul existent de 
animale se hrăneşte vreme de 6 
luni cu 12 000 kg porumb siloz şi 
„n" kg răbdări prăjite.

de cauciuc şi înlocuirea plăcii meta
lice cu o alia din lemn sau alt ma
terial. De ce vă este aşa de greu să 
acceptaţi, să . înţelegeţi că locatarii 
de lingă moară nu se pot odihni, 
că sar copiii din leagăne ori de cite 
ori se trînteşte placa aceea?

Ştiţi care este limita maximă a 
zgomotului admis pentru o locuinţă? 
35 de foni. Ştiţi cît măsoară sono- 
metrul (nu în stradă, ci în casă) a- 
tunci cînd se încarcă la magazie? 
N-ar strica să ştiţi. Oricum, nimeni 
nu are dreptul să polueze liniştea 
cetăţenilor, iar organele competente 
sínt datoare să intervină prompt a- 
tunci cjnd sub geamurile oamenilor, 
noapte de noapte se descarcă sute 
de lăzi cu sticle, se aruncă bascule 
întregi de cărămizi, pietriş, ori se 
coboară containere cu mărfuri.

AL. CODRUŢ

Asigurarea unuiConstantin Barbu e ... în concediu. 
Direcţia agricolă judeţeană i-a apro
bat tocmai acum concediul şi treaba 
merge, după expresia brigadierului 
„nespus de moale"! De fapt, ori în 
concediu, ori în activitate cam tot
una, pentru că dacă ar fi să-l cre
dem pe brigadier (şi de ce să nu-1 
credejn?) toată vara zootehnistul n-a 
trecut decit de două ori pe la ta
băra de vite din -hotar, Deci: astă- 
vară s-a relaxat şi acum, după o 
plictisitoare relaxare — un „bineme
ritat." concediu! Am discutat şi cu 
secretarul comitetului comunal de 
partid, Vasile Nistor. Iată ce ne-a 
declarai: -Eu am vorbit la telefon 
cu Direcţia agricolă şi ni s-au dat 
asigurări că toate concediile în zo
otehnie au fost sistate, aşa incit nu 
se va aproba cererea tov. Barbu. 
S-a promis, dar pînă la urmă tot s-a 
aprobat. Dar înainte de toate cred că 
tocmai şeful fermei trebuia să se 
gindească la problemele rodeai sale, 
cáré răniîh baltă acum cînd ne arde 
mai lare la degete". Secretarul co
mitetului comunal de partid a făcut 
exact, aceeaşi apreciere ca şi briga
dierul în legătură cu felul in care 
se achită de sarcini şeful fermei zo
otehnice. „Nu se ocupă, nu-şi prea 
vede de treabă".

Aşadar, interesul egoist a triumfat 
pînă şi în faţa Direcţiei agricole ju
deţene! Ce contează dacă vacile au

(Urmare din pag. I)

jore ale instituţiei (muzicanţi etc.). 
Căminul necesită reparaţia acoperi
şului şi zugrăvirea interioară, dar 
pînă îa această avansată dată nu 
s-a întreprins nimic. Televizorul stă 
stricat de vreo două luni. Aşa cum 
este, căminul nu arată nici prea în
grijit. Necesitatea de igienă zilnică 
a cadrului este explicată cu uşurinţă 
de secretarul Consiliului popular 
comunal: „curăţenia se face perio
dic!".

Situaţia de aici are şi un alt as
pect. Prin concediul lung al directo
rului de cămin şi, deci, a locţiitoru
lui secretarului comunal de partid, 
ca şi prin plecarea pe 6 luni, a se
cretarului titular la un curs la Cluj, 
s-a ajuns ca toată munca politică să 
fie organizată si coordonată de' un 
locţiitor al locţiitorului: pensionarul 
Nicolae Ritivoi. Iată inerenta faptică 
a unei slabe preocupări generale de 
complexul vieţii spirituale a locali
tăţii.

Din Porumbacu de Jos, comună 
care polarizează activitatea culturală 
a satelor aparţinătoare (Porumbacu 
de Sus, Sărata, Colun şi Scorei), di
rectorul căminului cultural, Ionel 
Mateş, ne-a vorbit despre reparaţiile 
recent terminate la mobilierul cămi

nului cultural din centrul de comună, 
despre cele de la căminul, cultural 
din satul Scorei, cît şi despre neca
zurile ce le întîmpină la construc
ţia din satul Sărata. Sătenii de aici 
şi-au ridicat prin contribuţie volun
tară un lăcaş de cultură pe măsura 
necesităţilor obştei. Lucrarea a fost 
terminată dar totul a stagnat din 
pricina instalaţiei de iluminat, pen
tru care s-a trimis la întreprinderea 
de electricitate Sibiu, cu 3 luni în 
urmă, comanda de rigoare, dar care 
—• tot de atîta timp — lîncezeşte în 
privinţa execuţiei. Oamenii au şi 
achitat o parte din suma cuvenită 
introducerii luminii electrice în că
min, dar de la I.E.S. nimeni nu a 
întreprins nimic pentru aceasta. In
tervenţii? Insistenţe? S-au făcut ne
numărate.

în cealaltă parte a judeţului, la 
Blăjel clădirea căminului cultural, de 
numai trei ani dată în folosinţă, 
arată foarte bine. Geamurile şi uşile, 
proaspăt vopsite din fondul extra
bugetar al căminului, strălucesc şi 
fac plăcută ambianţă cu aspectul ge
neral al interioarelor bine încălzite, 
aierate şi primitoare. Sala de spec
tacole — cu 500 locuri — a fost 
dotată cu scaune noi, la bibliotecă 
şi în sala de lectură sînt create de 
asemenea condiţii din cele mai bune

Florin SIrbu, Mircea Poenaru, 

Gabriela Rătlescu ţi Minerva ; 

Măntescu, elevi din clasa a Xll-a 

a Liceului „Octavian Goga“ din 

Sibiu se numără printre cei huni 

la învăţătură. Pentru ei chimia 

a devenit o pasiune ţi o inte

resantă preocupare in orele li

bere. Iată-i în laboratorul bine 

utilat al liceului căutînd să 

pătrundă în tainele reacţiilor 

chimice

Foto: Fred NUSS
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Chemarea frumosului 
şi însemnele prezentului

Autobuzul se strecura printre 
cele două perdele de copaci, tre- 
cînd prin pădurea Bacea. Glasurile 
tinerilor răsunau ca o chemare 
voioasă a clopoţelului de început 
de an şcolar. Erau băieţi şi fete 
care se întorceau de la Sibiu, unde 
învaţă, unii începînd di» această 
toamnă, alţii ca.. . „veterani“. De 
o parte şi de alta a şoselei se 
arată întinderi de livadă şi de vie. 
Undeva, la capătul văii se profi
lează Slimnicul, cu case arătoase. 
Maşina trece în goană spre cen
trul satului. Construcţii, unele 
vechi de peste o sută de ani, al
tele noi, purtînd însemnul prezen
tului, străjuiesc panglica de asfalt.

Măreaţă în singurătatea ei, pur
tînd patina atîtor secole, cetatea 
veghează parcă asupra întinderilor 
cu ochi fantomatici croiţi în zidu-

peste , plan tone de carne şi o 
mare cantitate de ljpă.

Dar cite nu sînt de consemnat 
într-un sat unde mina omului is
cusit, care lucrează cu tragere de 
inimă, se simte la tot pasul. Nu
mai în ultimii ani, aici s-au între
prins numeroase acţiuni, al căror 
suport a fost dăruirea, pasiunea. 
Este suficient să pomenim cîteva 
dintre actele ce se cer evidenţiate 
pentru a ilustra imaginea nouă a 
Idealităţii. In afara complexului de 
deservire din cadrul cooperativei 
de copsum, oare cuprinde o bru
tărie ce deserveşte Slimnicul, Şura 
Mare, Hamba, Vesăudul şi satul 
Buşi, un centru de pîine, frizerie, 
cizmărie, băcănie, în afară de nu
meroasele săli de clasă construite, 
precum şi de miile de metri de 
trotuare, sînt încă multe obiective

I. CjpM e d i  r e p o r t u l

rile impunătoare. De cealaltă parte
a satului, pe Dealul Cucului, prin
tre zecile de hectare de vie, se 
destramă voaluri albăstrui, bătute 
în mii de nestemate.

Viaţa satului pare că se desfă
şoară domol. Doar din cînd în cînd 
liniştea este străpunsă de strigăte 
de copii. Sînt poate unii dintre 
cei 661 de elevi, poate cei care 
abia acum au venit să bată la 
uşa cetăţii slovelor. In minte îmi 
revine o discuţie avută cu direc
toarea şcolii, care ne vorbea de 
sîrguinţa copiilor, de faptul că mai 
toţi absolvenţii din vara care s-a 
scurs au intrat la liceu sau la alte 
şcoli din Sibiu. Erau cei pe care, 
de fapt, îi întîlnisem în autobuz. Ea 
coborîre mulţi dintre ei îşi opri
seră îndelung privirile asupra şco
lii. Poate se gîndeau la anii pe
trecuţi aic), la cele 30 de cadre 
didactice care se străduiesc ca şi 
înainte să împartă cu dărnicie din 
cunoştinţele lor.

Dar Slimnicul, aşezat între coa
mele domoale ale dealprilor, în
conjurat de vii şi livezi, respiră 
într-o atmosferă de aşezare de 
oameni gospodari. Ori încotro te-ai 
îndrepta şi ai privi, ai confirma
rea hărniciei autentice, a muncii 
făcute din pasiune şi a dragostei 
pentru frumos. Ea C.A.P., inginerii 
Teodor Popescu, şeful fermei zoo
tehnice, şi Ana Olteanu ne vor
beau despre realizările cooperato
rilor. Cu toată vitregia naturii, ei 
se bucură de rezultate bune. Ea 
orz, la fructe, la porumb recoltele 
sînt bune. Sectorul zootehnic a în
scris şi el realizări de seamă, dînd

demne de luat în seamă. Spre cen
trul saţului, pe partea stingă, o 
clădire nouă îţi atrage de îndată 
atenţia. Aici s-a- ridicat localul 
pentru una dintre cele două gră
diniţe, o construcţie modernă, care 
nu peste mult timp va fi dată în 
folosinţă. Şi cite nu sînt în pro-, 
iect? Aşa de pildă, în faţa cofetă
riei, in locul magazinului univer
sal existent se va face, in apui 
care vine, un complex comercial.

Dragostea slimnicepilor pentru 
frumos se desprinde şi din intere
santele acţiuni cultural-artistice pe 
care le desfăşoară. Cele două fan
fare, una a adulţilor şi alta a ele
vilor şi a celor care au absolvit 
şcoala generală din comună nu 
de mult, dau programe care se 
bucură de bune aprecieri. Şi îmi 
vine în minte un gest nobil al 
acestor artişti amatori, acela de a 
fi dat un spectacol special pentru 
ca fondurile realizate să fie de
puse in contul 2 000. Şi mă mai 
gîndesc la numeroşii tineri din 
formaţiile de dansuri şi de teatru 
care, cu ajutorul cadrelor didac
tice, în orele lor libere (majorita
tea sînt navetişti) se dedică şi a- 
cestor activităţi.

Sînt numai cîteva din faptele 
care îţi atrag atenţia în acest sat 
aşezat in locuri încîntătoâre, nu
mai cîteva din faptele ce vorbesc 
despre sufletul oamenilor din Slim- 
nic, care îşi trage setea de frumos 
din seva naturii înconjurătoare, 
din farmecul viilor şi livezilor, al 
pădurilor ce se îmbracă în aur 
acum ta început de octombrie.

MARIN NIT A
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cadru adecvat
pentru desfăşurarea unor acţiuni spe
cifice cu cartea. Absente (nemotivat) 
erau unele aparate (radio şi televi
zorul) aparţinînd căminului. Le-am 
găsit la consiliul popular comunal, 
în biroul primarului (?). Este timpul 
şi cazul să fie puse la dispoziţia 
tinerilor ce asaltează uşile acestui 
focar de cultură al comunei, care, 
aşa cum ne-am edificat, îşi explică 
din plin existenţa datorită interesu
lui cadrelor care-1 conduc — Kocsis 
Robert, director, Barabaş Simca, bi
bliotecară, profesorii, învăţătorii din 
şcoli, inginerii de la C.A.P. şi al 
altor intelectuali din comună, care 
sînt cointeresaţi în tot ce este legat 
de bunul mers al treburilor cultu
ral-educative. O singură remarcă: la 
spaţiile existente la Blăjel s-ar pu
tea diversifica mai bine genurile de 
activităţi culturale — ne gîndim la 
crearea unui club pentru tineri, la 
căminul cultural sau în sala cinema
tografului în zilele cînd nu rulează 
film. Aceeaşi recomandare şi pen
tru activitatea culturală din satele 
aparţinătoare — Păuca şi Romaneşti 
— unde se poate îmbunătăţi starea 
spaţiilor existente pentru mai buna 
lor folosire in scopul dat.

In loc de concluziile de rigoare la 
raidul întreprins, propunem remar- 
carea cîtorva asuectei

•  Dacă stadiul reparaţiilor, al lu
crărilor de construcţie la căminele 
culturale din judeţul nostru este, în 
general, avansat, se poate grăbi şi 
mersul finisărilor, atît de către be
neficiari cît şi de executanţi dacă 
organele locale, comitetul de cultură 
şi artă, vor interveni cu întreaga lor 
autoritate. Altfel, există riscul (ca în 
cazul căminului 'Cultural din Veşteţn 
— aviz I.G.O. Cisnădie îndatorat în 
lucrarea respectivă) de a intra în 
iarnă lipsiţi de perspectiva unor ac
tivităţi pe un îndelungat timp.

•  Responsabilitatea consiliilor 
populare comunale fată de starea în 
care se află cămipele culturale tre„ 
buie evidenţiată în modul în care 
aceste eficlfficil vor intra în iarnă. 
Cazul de la Turnu Roşu — departe 
c)e a fi singular — necesită o ur
gentă intervenţie din partea organe
lor de resort pentru a se mai putea 
face ceva pentru sutele de săteni, 
care, în caz contrar vor rămîne fără 
activităţile cultural-artistice dorite.

•  Aproape peste tot sînt cazuri 
asemănătoare cu cele de la Blăjel 
şi Turnu Roşu în ceea ce priveşte 
starea unor aparate (televizoare, ra
diouri, picapuri etc.). Adică unele 
sînt folqsjte de copsiliije populare 
comunale, altele nu sînt în stare de 
funcţionare.

Povestea cu daraua
şi şipcile

Pentru 1970 sarcinile la produsele 
valiză şi casetă diplomat ale Com
binatului de pielărie si încălţăminte 
Sjbiu s-au mărit ca urmare a creş
terii solicitărilor. Aceasta a deter
minat combinatul de a-şi găsi un 
furnizor pentru confecţionarea şipci
lor şi ramelor de lemn ce concură 
la realizarea celor două produse. Ri
ng la urmă, după lungi discuţii, la 
21 aprilie, contractul economic a fost 
semnat de combinat, în calitate de 
beneficiar şi IPRODCQOP Sibiu, ca 
furnizor.

Dar, deşi în comanda nr. 907 se 
stipulează ca „beneficiarul să apro
vizioneze furnizorul ritmic şi cu o 
lună înaintea perioadei de execuţie, 
cu material corespunzător din punct 
de vedere calitativ şi dimensional" 
iar furnizorul să livreze prompt 
marfa, la termenele prevăzute, „co
laborarea" dintre cei doi şchiopătea
ză. Nerespectarea clauzelor contrac
tuale atît de unul cît şi de celălalt 
semnatar a atras după sine un... 
„mosor“ de neajunsuri, care în fjnal 
au perturbat procesul de producţie 
al combinatului. Am pulea spune că 
modul original în care cele^ două 
unităţi economice îşi „construiesc"

■

0 nouă unitate 
de cartonaje

Cooperativa „Timpuri noi“ a désr 
chis, în cadrul complexului de ateli
ere de pe str. Garoafei o nouă uni
tate de cartonaje, venind, pe această- 
cale, în sprijinul satisfacerii cerin
ţelor de cutii $i ambalaje din carton 
reclamate de Unităţile de industrie 
uşoară şi alimentară din Sibiu.

De notat că aici. lucrează un nu
măr de nevăzători care au fost re
calificaţi pentru această îndeletni
cire.

păgubitoare
f
noduri în papură nu este altceva 
decît o banală „tehnică" de a-ţi (ura 
singur căciula.

De pildă, în 8 iulie, combinatul nu 
trimite materie primă decît pentru 
şipci. (La cea necesară confecţionă
rii ramelor pentru casete s-a renun
ţai. pe motivul că lemnul nu era us
cat şi l-au dus la uscătorie).

Pe de altă parte, calitatea slabă 
a şipcilor, neljyrarea lor Jn terjnpn 
sínt aspecte din „stilul" de muncă 
al IPRODCOOP-ului. Este adevărat 
că în curtea combinatului se găsesc 
cca 20 000 bucăţi şipci, dar acestea 
sînt refgzale deoarece nu corespund 
din punct de vedere calitativ. Este 
adevărat, de asemenea, şi faptul că 
lPRODCQOP-ul in loc să prjmească 
material de bună calitate, îl primeşte 
subdimensionat, şi cu multe noduri 
în el. In consecinţă, ce şi-a. zis a- 
cesla: la asemenea material, o a- 
semenea muncă.

Şi poate tocmai aici e punctul ne
vralgic. Tîmplarii de la IPRODCOOP 
considerînd un fleac, o nimica toată 
confecţionarea unei şipci sau a unei 
rame pentru casete, au cam... fuşe- 
rit treaba. Ca să nu mai amintim de 
gravele dereglări ale procesului de 
producţie din combinat, datorate ne- 
IjvrSrii în termen a şipcilor şi ra- 

"nfeToÎc Star ; părea ou salariaţii 
(PRODCOOP-ului nu ştiu .că .la uni
tatea de inarochinărie a conVbinalu- 
lui se lucrează în flux tehnologic, 
pe bandă. Deci, orice întrerupere cit 
de mică ar fi ea, sau cît de „neim
portant" ar fi motivul ce o gene
rează, atrage mari perturbări în toa
tă unitatea.

La aceste două unităţi economice 
relaţia furnîzor-benefjciar, întărită 
în zilele noastre mai mult, ca ori- 
cînd prinlr-o disciplină contractuală, 
în loc să impulsioneze activitatea, a 
dat naştere ia o anemie economică. 
Se aşteaptă administrarea de iirlări- 
toare. Pe cînd efectele tonifiante?

V. DUMBRAVEANU

Problemele producţiei 
în atenţia

comitetului de partid
(Urmare din pag. I)

şt bilelor de la podurile vehicule ru
tiere, ca şi a altor piese de la dife
rite aparate de măsură şi control, 
este un alt procedeu modern care se 
aplică. Acest procedeu a dus la re
ducerea consumului de metal cu 
circa 50 la sută şi in acelaşi timp la 
creşterea productivităţii muncii de 
6 ori. z

In raza de activitate a organiza
ţiei de bază nr. 2, secretar Nicolae 
Şuha, se acordă atenţia cuvenită ex
tinderii procedeelor moderne de lu
cru. Convorbirile ce au avut loc în 
ateliere, munca desfăşurată în gru
pele de agitatori de la om ia om au 
dus la extinderea sudurii automate 
şi semiautomate sub strat de flux 
protector. Superioritatea acestui pro
cedeu rezultă limpede din creşterea 
productivităţii muncii de 6 ori ia 
podurile de cale ferată. Se aplică cu 
succes şi alte procedee, cum ar fi 
prelucrarea liletelor prin derulări, 
unde productivitatea muncii creşte cu 
50 la sută. De asemenea, se pune 
accent pe extinderea procedeului de 
rectificare fără centre, prelucrarea 
S.D.V.-urilor pentru ştanţe şi matriţe 
prin electroeroziune şi altele.

Pregătirea şi ridicarea continuă a 
calificării cadrelor la nivelul tehnicii 
şi tehnologiei moderne, constituie 
pentru noi un alt factor de seamă 
pentru creşterea productivităţii mun
cii. Această necesitate obiectivă a 
găsit un larg ecou în rîndurile co
muniştilor organizaţiei noastre de 
partid. Ca rezultat, comitetul de di
recţie a organizat diferite cursuri de 
ridicare a calificării, la care au par
ticipat peste 800 de lăcătuşi, strun
gari, frezori etc. Concomitent cu a- 
ceasta, au fost organizate cursuri de 
calificare de scurtă dqrată la locul 
de muncă. în curînd, încă 83 strun- 

’qari .şi frezori vor primi diplome de 
muncitori calificaţi. La propunerea 
comitetului de partid, în cursul lu
nii octombrie se vor deschide alte 
cursuri de ridicare a calificării, di
ferenţiate pe meserii, cu o tematică 
bogată.

Dat fiind specificul nostru, unic in 
ţară, preconizăm să organizăm un 
curs cu cadrele tehnico-inqinereşti, 
în care să se însuşească tot ce e 
nou în construcţia aparatelor de mă
sură şi control pe plan mondial. Prin 
aceasta, ne gîndim să creăm un nu
cleu de cercetare şi de creaţie, care 
să contribuie efectiv la dezvoltarea 
în continuare a tehnicii pe principii 
noi, în raport de cerinţele actuale şi 
viiloarg.

in etapa actuală, organizarea pro
ducţiei si a muncii se impune tot 
mai mult ca un factor de seamă în 
creşterea rapidă a productivităţii 
muncii. Experienţa noastră constituie 
o dovadă elocventă în acest sens. 
Din ea rezultă că organizarea pro
ducţiei şi a muncii a pgs în con
cordanţă nivelul he organizare a u- 
zinei, cu gradul de dotare tehnică, 
obţinînd rezultate economice bune, 
eu cheltuieli materiale şi forţe de 
muncă minime. Faţă de această si
tuaţie, considerăm că este absolut 
necesară intervenţia comisiei econo
mice a comitetului de partid, con
dusă de tov. ing. Domnica Rornoşan, 
care va trebui să se ocupe mai în
deaproape de îndrumarea şi sprijini
rea grupei de organizare ştiinţifică a 
producţiei şi a muncii.

Munca politică desfăşurată de or
ganizaţiile de bază ca şi efprturjle 
depuse de întregul colectiv, s-au 
cristalizat în realizarea şi depăşirea 
indicatorilor de creştere a producti
vităţii muncii faţă de realizările de 
anul trecut. Productivitatea muncii 
s-a realizat în acest an în proporţie 
de 13,3 la sută pe fjecare salariat. 
Sporul producţiei obţinute în 1970 
pe seama creşterii productivităţii 
muncii este de 51,5 la sută, fată de 
1965. Ritmul mediu anual în actualul 
cincinal se ridică la 12,3 la sută.

Căile de creştere a productivităţii 
muncii enumerate nu epuizează re
zervele de care dispune uzina noas
tră. Comitetul ele partid îşi va în
zeci eforturile, axînd întreaga muncă 
de partid pe valorificarea sgperioară 
a resurselor, acţionînri energic pen
tru utilizarea lor în scopul creşterii 
productivităţii muncii.
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a c t u a l i t a t e a  i n t e r n a ţ i o n a l ă
O.N.U.

în Comitetul pentru 
probleme juridice al 
Adunării Generale

New York 8. — Trimisul spe
cial Agerpres, Adrian Ionescu, 
transmite: Comitetul pentru pro
bleme juridice al Adunării Gene
rale a O.N.U. examinează în pre
zent raportul Comisiei de drept 
internaţional asupra activităţii de 
elaborare a proiectelor de articole 
•— 116 la număr pînă în prezent —- 
ale unei convenţii privind relaţiile 
dintre state şi organizaţiile inter
naţionale sau conferinţele cu ca
racter internaţional organizate sub 
egida acestora.

Organ subsidiar al Adunării Ge
nerale, comisia este alcătuită din 
jurişti reprezentînd 25 de ţări, a- 
leşi de plenul delegaţiilor statelor 
membre ale O.N.U. Activitatea a- 
cestui organism derivă din atribu
ţia organizaţiei de a încuraja dez
voltarea progresivă a dreptului in
ternaţional şi codificarea lui, pen
tru a-1 transforma intr-un instru
ment eficace în serviciul păcii şi 
securităţii internaţionale, al rela
ţiilor prieteneşti şi cooperării în
tre naţiunile lumii.

Analiza proiectelor elaborate de 
comisie în Comitetul pentru pro
bleme juridice, înainte de a fi su
puse Adunării Generale a O.N.U., 
conferă principiilor de drept in
ternaţional, dezvoltate şi codifi
cate, acel consens general, rezultat 
din cc jfruntarea şi armonizarea 
punctelor de vedere ale statelor 
membre ale Naţiunilor Unite, ce 
poate asigura integrarea lor în sis
temul de norme recunoscut de co
munitatea internaţională şi care 
trebuie să ghideze conduita ţărilor 
în raporturile dintre ele, în spiri
tul echităţii, egalităţii şi neameste
cului în treburile interne, al drep
tului la autodeterminare.

La dezbaterile din Comitet au 
luat cuvîntul reprezentanţii Bra
ziliei, Franţei, Austriei, U.R.S.S., 
Nigeriei, Ciprului, Ugandei, Tan
zaniei, Poloniei şi ai altor ţări. Ex

primând punctul de vedere al ţării 
noastre, delegatul român Gheor- 
ghe Secarin a prezentat o serie de 
consideraţii, îndeosebi cu privire 
la necesitatea ca elaborarea nor
melor juridice ale relaţiilor dintre 
state şi organizaţiile internaţionale 
trebuie să se bazeze în perma
nenţă pe principiul universalităţii 
acestora din urmă, aşa cum pre
văd înseşi actele lor constitutive. 
Delegaţia română împărtăşeşte 
totodată punctul de vedere, evi
denţiat în cursul lucrărilor Comi
tetului, favorabil stabilirii reguli
lor care trebuie să conducă orga
nizaţiile internaţionale în raportu
rile lor cu diferite ţări pe baza 
strictă a egalităţii suverane a sta
telor, a dreptului lor inalienabil 
de a-şi exercita prerogativele na
ţionale, a principiilor Cartei O.N.U. 
O altă recomandare a delegatului 
român priveşte extinderea în prac
tica activităţii Comisiei pentru 
dreptul internaţional a seminarii- 
lor în problemele care pot contri
bui, de o manieră substanţială, la 
procesul pozitiv de promovare a 
regulilor de drept şi la respecta
rea lor în raporturile dintre na
ţiuni.

Raportul Comisiei de drept in
ternaţional, însoţit de recomandă
rile şi observaţiile Comitetului 
pentru probleme juridice, urmează 
a fi supus ulterior Adunării Ge
nerale a O.N.U.

Conferinţa Uniunii 
interparlamentare

MAGA 8. — Trimisul special A- 
gerpres, M. Moarcăş, transmite: In 
cadrul lucrărilor celei de-a 58-a con
ferinţe a Uniunii interparlamentare, 
desfăşurate sub preşedinţia conducă
torului delegaţiei române, Mihail 
Levente, vicepreşedinte al sesiunii, 
delegaţii au luat în discuţie pro
iectul de rezoluţie intitulat „Contri
buţia parlamentelor la întărirea secu
rităţii pe plan regional şi mondial", 
prezentat de delegatul finlandez J. 
Virolainen, şi proiectul de rezoluţie 
„Parlamentul şi cooperarea econo
mică regională“, prezentat de dele
gatul român Tudor Drăganu.

La acest punct al ordinei de zi a 
luat cuvîntul delegatul român Ilie 
Rădulescu. Vorbitorul a declarat că, 
după părerea delegaţiei române, U- 
niunea interparlamentară, parlamen
tarii tuturor ţărilor, ar putea să a- 
ducă o contribuţie mult mai activă 
la respectarea în relaţiile dintre sta
te a principiului dreptului interna
tional, la promovarea metodelor po
litice în soluţionarea problemelor li
tigioase. Considerăm că înscrierea 
în tratatele internationale a obiecti
vului renunţării la folosirea forţei şi 
ameninţării cu forţa în relaţiile din
tre state, a spus Ilie Rădulescu, con
stituie un factor de o deosebită im
portanţă pentru realizarea securităţii 
popoarelor şi tocmai de aceea ar 
merita ca Uniunea interparlamentară, 
parlamentele tuturor statelor să mi
liteze în această direcţie.

In cadrul aceluiaşi punct al ordi
nei de zi, ministrul afacerilor exter
ne al Olandei, Joseph Luns, a de
clarat, printre altele, că, „primatul 
forţei trebuie definitiv înlocuit în 
viaţa politică internaţională prin pri
matul dreptului". Delegatul tunisian, 
R. M'Rat, a declarat că guvernul,

încheierea 
convorbirilor 
polono— 
vest-germane

BONN 8 (Agerpres). — La 7 oc
tombrie, la Bonn s-au încheiat la Mi
nisterul Afacerilor Externe al R.F. 
a Germaniei convorbirile dintre de
legaţia guvernamentală poloneză, 
condusă de dozei Winiewicz, adjunct 
al ministrului de externe, şi delega
ţia guvernamentală vest-germană, 
condusă de Georg Ferdinand Duck- 
vvitz, secretar de stat la M.A.E. De
legaţiile au făcut un schimb de pă
reri în probleme de interes reciproc 
si au continuat activitatea în direc
ţia alcătuirii unui proiect de acord 
privind bazele normalizării relaţiilor 
dintre Republica Populară Polonă şi 
R.F. a Germaniei.

Avîndu-se în vedere progresul în
registrat în cursul convorbirilor, re
latează agenţia P.A.P., s-a confirmat 
că miniştrii de externe ai celor două 
ţări se vor întîlni în primele zile 
ale lunii noiembrie la Varşovia. So
sirea lui Walter Scheel, ministrul a- 
facerilor externe al R.F. a Germaniei, 
în capitala poloneză este prevăzută 
pentru 2 noiembrie 1970.

Situaţia economiei daneze 
în dezbaterea parlamentului

COPENHAGA 8 (Agerpres). — 
Expunînd în parlament programul 
guvernamental pentru prevenirea 
crizei economice, premierul danez 
Hilmar Baunsgaard a declarat că 
Danemarca se află în faţa unui „Ul
timatum economic". Ca urmare, na
ţiunea va trebui să-şi impună res
tricţii la cheltuieli, să diminueze 
volumul achiziţiilor şi să renunţe 
momentan la sporiri mai însemnate 
de salarii.

Actualele greutăţi economice, cu 
tendinţe de accentuare, pun coaliţia 
guvernamentală într-o poziţie cu a- 
tît mai dificilă, cu cît în anul viitor 
vor avea loc noi alegeri, termenul 
de un an fiind prea scurt pentru re
zolvarea lor. Potrivit observatorilor 
politici, aceasta ar putea spori sen

sibil şansele Partidului Social De
mocrat de a prelua din nou puterea.

Guvernul danez şi-a făcut cunos
cute intenţiile ca, paralel cu efor
turile pentru aderarea Danemarcei 
la Piaţa comună, să intensifice cola
borarea cu ţările nordice. Se presu
pune, de altfel, că una din temele 
principale ale convorbirilor ce vor 
avea loc între premierul danez şi 
premierul suedez, Olof Palme, în 
cursul vizitei oficiale pe care Bauns
gaard urmează să o facă zilele ur
mătoare în Suedia, o va constitui 
tocmai această colaborare. Ea va fi 
abordată, de asemenea, cu prilejul 
reuniunii premierilor ţărilor nordice, 
ce va avea loc la 2 noiembrie, la 
Copenhaga.

LAOS. La 12 octombrie poporul laoţian sărbătoreşte cea de-a 25-a 
aniversare a independenţei. Frontul Naţional de Eliberare din Laos 
înfiinţat la 21 ianuarie 1949, duce o luptă neîntreruptă pentru 
eliberarea întregii ţări de sub dominaţia străină. In fotografie: O unitate 

F.N.E. în timpul instrucţiei

parlamentul şi poporul tunisian as
piră spre o cooperare cu toate ţările 
din bazinul mediteranean, fără nici 
o discriminare.

Reprezentantul Turciei, A. Agano- 
glu, a arătat că ţara sa depune e- 
forturi susţinute pentru dezvoltarea 
de relaţii prieteneşti cu ţările înve
cinate — U.R.S.S., România, Bulga
ria şi Iugoslavia. Parlamentul Tur
ciei — a spus el — se declară re
ceptiv pentru orice iniţiativă de na
tură să întărească colaborarea re
gională pe baza respectării principii
lor suveranităţii fiecărui stat şi ne
amestecului în treburile interne. S. 
Kohanov (U.R.S.S.) a declarat că U- 
niunea Sovietică a acordat şi acor
dă asistenţă unui mare număr de ţări 
din Asia şi Africa, pentru a-şi dez
volta economiile lor nationale.

Vizita preşedin
telu i Pompidou 
in U .R .S .S .

Moscova 8 (Agerpres). — Cea 
de-a treia zi a vizitei oficiale pe 
care preşedintele Franţei, Georges 
Pompidou, o întreprinde în Uniu
nea Sovietică, a fost consacrată 
unei călătorii prin ţară. Joi dimi
neaţa, preşedintele Pompidou, în
soţit de Nikolai Podgornîi, preşe
dintele Prezidiului Sovietului Su
prem al U.R.S.S., precum şi de 
Mâurice Schumann, ministrul afa
cerilor externe al Franţei, a pără
sit Moscova la bordul unui avion 
special. Era prevăzut ca în cursul 
acestei călătorii să continue con
vorbirile dintre înalţii oaspeţi 
francezi şi conducătorii sovietici. 
Potrivit agenţiei France Presse, 
după ce au examinat relaţiile eco
nomice bilaterale chiar în ziua so
sirii preşedintelui Pompidou la 
Moscova şi problemele europene, 
în cursul celor trei ore de con
vorbiri de miercuri dimineaţă, in
terlocutorii francezi şi sovietici 
s-au consacrat joi principalelor as
pecte 'ale vieţii internaţionale.

Un purtător de cuvînt al dele
gaţiei franceze a relevat că pre
şedintele Pompidou a confirmat 
hotărîrea Franţei „de a continua 
politica de înţelegere şi cooperare 
în toate domeniile“ şi de a obţine 
de pe urma ei „toate foloasele po
sibile pentru pacea mondială“.

în cursul vizitelor efectuate joi, 
preşedintele Pompidou şi celelalte 
personalităţi nu au fost însoţiţi de 
ziarişti. Se relevă că în programul 
oficial al zilei era prevăzută şi o 
vizită a oaspetelui francez la cos- 
modromul de la Baikonur.

Sesiunea Consiliului F.D.I.F.
BUDAPESTA 8. — Corespondentul 

Agerpres, Al. Pintea, transmite: La 
Budapesta continuă lucrările sesiu
nii Consiliului Federaţiei Democrate 
Internaţionale a Femeilor, consacrate 
aniversării a 25 de ani de existentă 
a federaţiei şi rolului actual al a- 
cestei organizaţii. Luînd cuvîntul în 
cadrul dezbaterilor, conducătoarea 
delegaţiei Consiliului National al Fe
meilor din Republica Socialistă Ro
mânia, prof. ing. Suzana Gâdea, pre
şedinta Consiliului Naţional, s-a re
ferit, printre altele, la experienţa a- 
cumulată de mişcarea de femei din 
tara noastră în antrenarea maselor 
de femei, la o participare mereu 
crescîndă în viata feconomică, poli
tică, socială şi culturală a tării, în 
extinderea şi consolidarea legături
lor Consiliului Naţional al Femeilor 
cu organizaţii naţionale şi Inter

naţionale din peste 70 de state ale 
lumii.

Reprezentanta ţării noastre a sub
liniat necesitatea întăririi unităţii fe
meilor din lumea întreagă, indiferent 
de convingerile lor politico-filozofi- 
ce, religioase, în lupta pentru telu
rile lor comune, a creşterii rolului 
F.D.I.F. în lupta femeilor pentru 
drepturi, libertăţi democratice, inde
pendenţă naţională şi pace. Totodată, 
vorbitoarea a scos în relief utilitatea 
unor eforturi sporite depuse de Con
siliul F.D.I.F. în direcţia adîncirii re
laţiilor cu toate ţările afiliate, ex
tinderii contactelor şi cooperării cu 
alte organizaţii ce nu fac parte din 
federaţie, refacerii legăturilor F.D.I.F. 
cu organizaţiile de femei din toate 
ţările socialiste, cît şi îmbunătăţirii 
formelor şi metodelor de muncă ale 
F.D.I.F.

Anwar Sadat despre liniile 
politice viitoare ale R.A. U.

CAIRO 8 (Agerpres). — După ce 
Adunarea Naţională a R.A.U. a apro
bat propunerea Comitetului Executiv 
Suprem al Uniunii Socialiste Arabe 
ca Anwar Sadat să fie preşedinte 
al ţării pe următorii şase ani (pro
punere care urmează să fie confir
mată în cadrul unui referendum na
tional), noul candidat la postul de 
preşedinte a expus liniile generale 
ale politicii pe care o va urma E- 
giptul.

Menţionînd hotărîrea sa de a ur
ma, în acest domeniu, politica iniţi
ată de fostul preşedinte Gamal Ab
del Nasser, Anwar Sadat a precizat 
că lupta pentru eliberarea tuturor 
teritoriilor arabe ocupate, precum şi 
pentru asigurarea drepturilor popu

laţiei palestiniene, constituie un o- 
biectiv de bază al politicii externe 
a R.A.U. De asemenea, el s-a pro
nunţat pentru unitatea tuturor ţări
lor arabe.

Exprimînd adeziunea ţării sale la 
politica de nealiniere, Anwar Sadat 
a precizat că pentru R.A.U. aceasta 
înseamnă „o aliniere la independen
tă, libertate, pace şi progres, lupta 
împotriva tuturor celor ce ameninţă 
aceste valori, precum şi prietenia 
cu Uniunea Sovietică şî cu celelalte 
ţări socialiste*.

R.D.G. La Fabrica de biciclete 
din Suhl a intrat în producţie 
un nou tip de bicicletă cu mo
tor cu un singur cilindru şi cu 
motor în doi timpi. Poate dez
volta o viteză de 30 km pe oră. 
în fotografie: pe banda de mon
tare a noii biciclete cu motor 
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Ridicarea 
parţială a 
interdicţiilor 
de circulaţie 
Ia Amman

Amman 8 (Agerpres). — Interdic
ţiile de circulaţie Introduse la Am
man în urma conflictului survenit 
Intre forţele iordaniene ş< organiza
ţiile palestiniene au fost suspendate 
parţial, pe întreaga durată a zilei. 
Continuă să rămînă în vigoare in
terdicţiile de circulaţie de la ora 
20,00 pînă Ia 6 dimineaţa.

Suspendarea parţială a interdicţii
lor de circulaţie reprezintă o conse
cinţă a restabilirii treptate a calmu
lui în ţară, au declarat, în legătură 
cu aceasta, surse oficiale iordaniene.

Agenţiile de presă menţionează, 
totodată, că la Amman continuă să 
aibă loc întrevederi între reprezen
tant! ai guvernului şl ai rezistenţei 
palestiniene, la care participă mem
brii Comitetului Superior Arab, 
creat pentru supravegherea aplicării 
acordului de la Cairo cu privire la 
normalizarea situaţiei din Iordania.

Duminică, alegeri în Belgia
BRUXELLES 8 (Agerpres). — A- 

proximativ 6,5 milioane de belgieni, 
printre care pentru prima oară şi 
cei care au împlinit 18 ani, vor a- 
lege duminică reprezentanţii lor în 
consiliile municipale şi comunale, 
însă pe lingă desemnarea deputaţilor 
în primării, alegătorii vor aproba 
sau nu implicit şi politica actualului 
guvern relativ la conflictul lingvis
tic, care continuă să fie un element 
de poluare a atmosferei politice in
terne a tării.

Coaliţia, formată din creştin-sociali 
şi socialişti, sub conducerea primu
lui ministru Gaston Eyskens va tre
bui să se aştepte la o puternică o- 
fensivă din partea celor două gru
pări extremiste denumite generic

„partidele lingvistice".
Majoritatea substanţială de 128 din 

212 deputaţi pe care Eyskens o are 
în parlament (fată de 32 de mandate 
ale extremiştilor) nu va fi afectată 
direct de alegerile comunale. Cu 
toate acestea, o serie de parlamen
tari din ambele partide ale coaliţiei, 
sub presiunea „fanaticilor lingvis
tici" ar putea să ezite în fata pla
nurilor primului ministru de reformă 
constituţională, menite să rezolve 
problema conflictului dintre flamanzi 
şi valoni.-De aceea, Gaston Eyskens 
are nevoie de cît mai multe voturi 
acordate coaliţiei pentru a întări po
ziţia guvernului său în eforturile 
depuse în vederea soluţionării com
plicatului conflict lingvistic.

•  CIU EN-LAI, premierul Consiliului de Stat al R.P. Chi
neze, a primit delegaţia Asociaţiei de schimburi culturale 
Japonia—China, condusă de Kenzoo Nakajima şi a avut o 
convorbire cordială, prietenească cu membrii delegaţiei, in
formează agenţia China Nouă.

•  CAMERA INFERIOARA A PARLAMENTULUI ELVE
ŢIAN a hotărît, cu 98 de voturi contra 2, să acorde guver
nului dreptul de a modifica paritatea francului elveţian. 
Potrivit actualei legislaţii acest drept revine doar parla
mentului. Camera superioară a parlamentului se va pro
nunţa asupra acestei măsuri — care urmăreşte moderni
zarea legislaţiei monetare — cu prilejul sesiunii parla
mentare din luna decembrie.

•  LA SFÎRŞITUL ACESTUI AN, constructorii avionu
lui supersonic de pasageri „Concorde“ vor fi în posesia 
datelor necesare determinării rentabilităţii acestuia, factor 
principal al succesului său comercial pe lingă companiile 
aeriene. După cum a declarat într-o conferinţă de presă 
ţinută la Paris, Henri Ziegler, preşedintele societăţii aero- 
spaţiale din Franţa, „Concorde“ va trebui să atingă în 
cele din urmă o viteză de doi mach (un mach este egal 
cu viteza sunetului). In acest scop, prototipul francez, va 
efectua pînă la sfîrşitul acestui an încă 8 sau 10 zboruri. 
Primele aparate „Concorde“ vor intra în exploatare la 
începutul anului 1974.

•  SPEAKERUL CAMEREI REPREZENTANŢILOR A 
S.U.A., JOHN McCORMACK, a anunţat că miercurea 
viitoare Congresul american va intra in vacanţă în ve
derea alegerilor legislative din noiembrie. Cele două 
Camere ale Congresului au căzut de acord să suspende 
lucrările de la 14 noiembrie pina la 16 noiembrie.

McCormack a menţionat că sesiunea postelectorală este

chemată să dezbată o serie de legi de primă urgenţă, 
cum ar fi legea pentru comerţ, o serie de acte legislative 
şi cereri de fonduri ale Administraţiei.

•  LA APELUL UNIUNII NAŢIONALE A MUNCITO
RILOR DIN NORVEGIA, toţi membrii acestei organizaţii 
au participat miercuri la greve de scurtă durată. Acţiunea 
are sensul unui prim protest al sindicatelor faţă de inten
ţiile guvernului de a adopta măsuri fiscale restrictive.

Coordonate
universale
După cum s-a mai anunţat, proiectul de buget pentru 
anul 1971, prezentat luni parlamentului de către minis
trul de finanţe, Ole Myrvoll, prevede o creştere a taxe
lor asupra unor articole de consum.

•  AGENŢIA TANIUG INFORMEAZĂ din Bruxelles că 
preşedintele R.S.F. Iugoslavia, Iosip Broz Tito, se va 
întîlni şi va avea convorbiri cu cancelarul R.F. a Germa
niei, Willy Brandt, la 11 octombrie a. c., la întoarcerea 
din vizita oficială pe care o face în Luxemburg.

•  LA BONN AU ÎNCEPUT TRATATIVELE în vederea 
stabilirii programului de colaborare tehnico-ştiinţifică în-

\
tre R.S.F. Iugoslavia şi R.F. a Germaniei pe următorii 
doi ani, anunţă agenţia Taniug. Tratativele au loc în 
baza acordului cu privire la colaborarea ştiinţifico-cultu- 
rală dintre cele două ţări, intrat în vigoare în luna iulie 
1969,

•  INTR-UN RAPORT OFICIAL publicat la Lbndra se 
arată că în 1969 s-au înregistrat în Marea Britanie 
322 390 accidente în producţie din care 649 mortale. Din 
cauza organizării defectuoase a securităţii muncii au avut 
de suferit 15 000 de tineri şi tinere în vîrstă de pînă la 
18 ani.

•  „ANGLIA ARE DREPTUL DEPLIN DE A RELUA 
LIVRĂRILE DE ARMAMENT DESTINATE R.S.A.“, a
declarat ziariştilor Alec Douglas-Home, ministrul englez 
al afacerilor externe şi pentru problemele Common- 
wealthului.

Este cunoscut că actualul guvern conservator a făcut 
cunoscută pentru prima oară această intenţie a sa în 
iulie, după venirea la putere, determinînd viguroase ac
ţiuni de protest pe continentul african.

® DUPĂ TREI ZILE DE PLOI TORENŢIALE NEÎN
TRERUPTE, IN PORTO RICO s-au înregistrat grave 
inundaţii, care au provocat moartea a 6 persoane. Pagu
bele materiale sínt evaluate la peste 23 milioane dolari, 
iar un număr de 3 000 de familii au rămas fără adăpost. 
Mijloacele de comunicaţii pe insulă au fost practic între
rupte. \

Guvernatorul din Porto Rico a cerut preşedintelui Nixon 
să declare insula regiune sinistrată şi să acorde sprijin 

■ federal pentru ajutorarea sinistraţilor şi refacerea obiec
tivelor distruse.

mguâ Urmările grevei muncitorilor 
serviciile de salubritate

LONDRA 8 (Agerpres). — Greva 
muncitorilor din serviciile de salu
britate din Marea Britanie a intrat 
joi în cea de-a 10-a zi de la declan
şarea ei. Urmările acestei acţiuni au 
devenit îngrijorătoare pentru autori
tăţile de la Londra. Cantităţi uriaşe 
de gunoi s-au strîns pe străzile o- 
raşelor, izbucnirea unei epidemii a 
devenit iminentă, mai multe rîuri 
sínt poluate, întrucît staţiile de pom
pare şi uzinele de tratare a gunoa
ielor sínt oprite. După cum preci

zează mai multe agenţii de presă, 
Tamisa este ameninţată de cea mai 
serioasă poluare din ultimii 25 de 
ani, rîul fiind contaminat pe o lun
gime de peste 20 de kilometri, puf
nind în pericol atit populaţia loca
lităţilor riverane, cît şi viaţa faunei 
subacvatice.

Greva celor 50 000 de salariat! din
serviciile de salubritate este spriji
nită prin acţiuni similare de către 
şoferii de pe ambulantele sanitare 
şi de către personalul de serviciu 
din multe alte domenii de activitate.

Vizita lui
Couve de Murville 

în R.P. Chineză

— M

PEKIN 8 (Agerpres). — Ciu En-lai, 
premierul Consiliului de Stat al 
R.P. Chineze, s-a întîlnit joi, la Pe
kin, cu fostul prim-ministru francez 
Maurice Couve de Murville, care fa
ce o vizită in R.P. Chineză, Ia invi
taţia guvernului acestei ţări. La con
vorbiri au participat Li Sien-nien, 
vicepremier al Consiliului de Stat, 
Lo Kuei-bo, ministru adjunct al afa
cerilor externe, şi alte oficialităţi 
chineze, precum şi ambasadorul fran
cez la Pekin, Etienne Manc'h, şi 
alţi membri ai ambasadei.

Premierul Ciu En-lai a avut o 
convorbire prietenească cu Couve 
de Murville şi cu celelalte persona
lităţi franceze, informează agenţia 
China Nouă.

Li Sien-nien, vicepremier al Con
siliului de Stat al R.P. Chineze, a o- 
ferit un dineu în .cinstea lui Maurice 
Couve de Murville.

Salutînd în numele guvernului 
R.P. Chineze pe fostul premier al 
Franţei, Li Sien-nien a exprimat con
vingerea că această vizită va con

tribui la dezvoltarea relaţiilor 
prietenie dintre cele două ţâri 
înţelegerea reciprocă dintre po 
rele chinez şi francez. „Există o 
etenie tradiţională între popoa 
chinez şi francez. Datorită griji 
eforturilor personale ale preşedi 
lui Mao Tzedun şi ale general 
de Gaulle, China şi Franţa au si 
lit bune relaţii cu peste şase an 
urmă. In ultimii ani, ţările noa 
au menţinut şi au dezvoltat ac 
bune relaţii“, a spus vicepremi 
Li Sien-nien. In continuare, el a 
levat sprijinul acordat de Couve 
Murville cauzei restabilirii dre 
rilor legitime ale Republicii Popu 
Chineze în Organizaţia Naţiur 
Unite.

In cuvîntul de răspuns, Couve 
Murville a relevat că relaţiile di 
Franţa şi R.P. Chineză sínt excel 
în toate domeniile şi că în ţara 
se manifestă un mare interes pei 
tot ceea ce priveşte R.P. chin 
El a arătat în continuare ■ că 
Chineză nu este numai o ţară m 
dar şi o tară care se dezvoltă, i 
intînd sub conducerea guvern 
său şi a preşedintelui Mao Tzer
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